
 

 
  
 
 

ACTA PLE NÚM. 10/98 
 
 
SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT PLE, EN PRIMERA 
CONVOCATÒRIA, EL DIA 26 DE NOVEMBRE DE 1998. 
 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les vint hores del dia 
vint-i-sis de novembre de mil nou-cents noranta-vuit, es reuneixen a la sala de 
sessions d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria en regla, els membres 
integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es relacionen, en sessió 
ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència inicial del Primer Tinent 
d’Alcalde i Alcalde Accidental, senyor Antonio Martínez Flor, per absència de 
l’Alcaldia, que durant el transcurs de la sessió s’hi incorpora, assumint a 
partir d’aquell moment  la seva Presidència, i assistits per mi, la Secretària 
General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr.  José Montilla Aguilera 
 
 
Tinents d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
Sr.  Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr.  Antonio Balmón Arévalo 
Sr.  Ramon Salabert Parramon 
 
 
Regidores/dors 
 
Sr.  Ramon Blanco i Lorenzo 
Sr.  Antonio Bouso Varela 
Sr.  Antoni Cortada i Valls 
Sra. Mª Isabel Espinosa Fernández 
Sr.  Sergi Fernández Mesa 
Sr.  Ignacio Flórez Barrón 



 

Sr.  Juan Antonio García Díaz 
Sra. Cristina Gasull Martínez 
Sr.  Ciriaco Hidalgo Salgado 
Sra. Judith Ibàñez Vives 
Sr.  Miguel López Sánchez 
Sr.  Perfecto Madrid Olmos 
Sr.  José Luis Morlanes Galindo 
Sr.  Frederic Prieto i Caballé 
Sra. Glòria Récio Díaz  
Sra. Carmen Romero López 
Sr.  Amador Rosas Outes 
Sr.  Francisco Sánchez Granada 
Sr.  Gabriel Serrano Sánchez 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
Excusa la seva absència 
 
Sr.  Ignasi Riera i Gassiot 
 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Accidental es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren a l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Lectura i aprovació de l'acta núm.  9/98, corresponent a la 
sessió ordinària del dia  29 d’octubre d'enguany. 
 
 
 En primer lloc pren la paraula la Regidora del Grup Municipal del 
PP, senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, per fer constar que al 5è paràgraf 
de la pàgina 56 de l’acta que se sotmet a votació, s’ha omès part de la 



 

intervenció del Sr. Alcalde, José Montilla Aguilera, concretament, quan va dir 
referint-se a ella: “de qualificació t’hi donaria un zero”. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l'Àrea de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor Ramon Salabert Parramon, per fer 
constar que al 2on. paràgraf de la pàgina 26, s’ha transcrit incorrectament 
una intervenció del Portaveu del Grup Municipal Mixt. En relació amb aquesta 
qüestió pren la paraula  el Portaveu del Grup Municipal Mixt, senyor Ignacio 
Flórez Barrón, per fer constar que la seva intervenció està correctament 
contemplada. 
 
 Finalment pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d'IC-EV, 
senyora Carmen Romero López, per fer constar que al 6è paràgraf, de la 
pàgina 24 de l’acta que se sotmet a votació, hi ha un error, ja que es fa constar 
que el Regidor del Grup Municipal d'IC-Els Verds, senyor Frederic Prieto 
Caballé, és Portaveu d’IC-EV. 
 
 Així mateix la Sra. Romero manifesta que a la pàgina 48 de l’acta, es 
fa constar que la Moció que figura com a punt 21 és a iniciativa d’IC-EV, quan 
realment la iniciativa és de tots els Grups Polítics. 
 
 Després d’això se sotmet a votació l'acta número  9/98, 
corresponent a la sessió ordinària del dia  29 d’octubre d'enguany, la qual és 
aprovada per unanimitat, amb les esmenes anteriorment exposades, quedant 
redactats els paràgrafs esmentats de la manera següent: 
 
 - Paràgraf 5è, pàgina 56: 
 “... però que una regidora faci aquestes preguntes i no s’assabenti 
del que aprova li sembla francament fatal i li donaria una qualificació de 
zero...” 
 
 - Paràgraf 6è, pàgina 24: 
 “A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d’IC-
els Verds, senyor Frederic Prieto Caballé...” 
 
 - Paràgraf 10è, pàgina 48: 
 “Els Grups Polítics Municipals a l’Ajuntament Ple proposa els 
següents”  
 
 
 
 
 2.- Ratificar els acords de la Comissió de Govern que a 
continuació es relacionen. 
 
 Per la Secretària de la Corporació, i a efectes de  la seva ratificació,  
es dóna lectura dels acords adoptats per la Comissió de Govern, com a conse-



 

qüència de la seva urgència, en les sessions que s'especifiquen, el text literal 
dels quals és el següent: 
 
 
 
 Sessió celebrada el dia 28 d’octubre de 1998 
 
 PROPOSTA DE L'ÀREA DE RÈGIM INTERIOR I GOVERNACIÓ  
 
 - Designar lletrats i procurador per a la defensa del Sr. Alcalde i del 
Tinent d’Alcalde de Règim Interior i Governació, contra la querella interposada 
per la companyia mercantil Barcelona de Serveis Generals, S.L. 
 
 “Vista la querella criminal interposada per la companyia mercantil 
Barcelona de Serveis Generals, Societat Limitada, contra l’Alcalde d’aquest 
Ajuntament i contra el Tinent d’Alcalde de Règim Interior i Governació, per 
presumpte delicte de prevaricació i cohecho, així com l’acte judicial dictat el 
dia 18 de maig d’enguany pel Jutjat d’Instrucció número 4 de Cornellà de 
Llobregat en Diligències Prèvies número 519/98, pel qual s’acorda admetre a 
tràmit l’esmentada querella. 
 
 Atès que els fets imputats en aquesta ho són als senyors José 
Montilla Aguilera i Antoni Balmón Arévalo, en la seva qualitat d’Alcalde i 
Tinent d’Alcalde de Règim Interior i Governació d’aquest Ajuntament, i per tant 
com a conseqüència de l’exercici del càrrec, i que en data 20 d’octubre últim 
ambdós han sigut citats perquè compareixin en el Jutjat els pròxims dies 24 i 
25 de novembre assistits de lletrat. 
 
Per tot això, el Regidor de l’Àrea de Règim Interior i Governació, proposa a la 
Comissió de Govern d’aquest Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Designar com a lletrat per a la defensa de l’Alcalde 
d’aquest Ajuntament, Sr. José Montilla Aguilera, al senyor Cristobal Martell 
Pérez-Alcalde i per a la defensa del Tinent d’Alcalde de Règim Interior i 
Governació, Sr. Antonio Balmón Arévalo, a la lletrada Sra. Lídia Lajara 
Fernández, designant com a procurador dels Tribunals de ambdós al senyor 
Javier Martínez del Toro. 
 
 Segon.- Assumir les despeses d’assistència lletrada i de 
representació de l’Alcalde i del Tinent d’Alcalde de Règim Interior i Governació 
d’aquest Ajuntament, derivats de la seva compareixença com a querellats en 
les diligències prèvies número 519/98 que se segueixen davant del Jutjat 
d’Instrucció número 4 de Cornellà de Llobregat. 
 
 Tercer.- Ratificar aquest  acord a la propera sessió de Ple que es 
celebri.” 



 

 
 
 Tot seguit se sotmet a votació l'acord, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 Seguidament pren la paraula l’Alcalde Accidental, senyor Antonio 
Martínez Flor per proposar que en la mesura en què el punt 9 de l’Ordre del 
Dia està relacionat amb el primer acord de la Comissió de Govern del dia 28 
d’octubre d’enguany, que se sotmet a votació, sigui alterat l’esmentat ordre i es 
tractin consecutivament, proposta que és acceptada per unanimitat dels 
presents. 
 
 
 
MOCIÓ DE L’ALCALDIA ACCIDENTAL 
 
 
 9.- Sol.licitar a la Direcció General del Joc i Espectacles, del 
Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya, que, com a 
titular originari de la potestat sancionadora en matèria d’espectacles, 
advoqui per a sí aquesta potestat en relació als expedients sancionadors 
que afecten a l’Empresa Barcelona de Serveis Generals, S.L.  
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Accidental, que textualment diu: 
 
 
 "Mitjançant Decrets de l'Alcaldia números 4501/98, de 16 d'octubre 
i 4646/98, de 23 d'octubre, es varen iniciar els expedients sancionadors 
números 30/98 i 31/98, contra l'empresa Barcelona de Serveis General, 
Societat Limitada, per incompliment dels horaris de tancament dels 
establiments destinats a Bar de categoria especial i sales de ball i discoteca de 
la seva titularitat, a l'empara del que disposa la Llei 10/1990, de 15 de juny, 
de policia d'espectacles, activitats recreatives i establiments públics, i de 
l'Ordre de la Generalitat de Catalunya del dia 1 de juliol de 1994, que 
determina els horaris de diversos establiments públics dedicats a espectacles 
i/o activitats recreatives, i es procedia, simultàniament, a nomenar instructor 
d'ambdós expedients al Tinent d'Alcalde de Règim Interior i Governació, senyor 
Antonio Balmón Arévalo. 
 
 Atès que amb posterioritat, en data 27 d'octubre d'enguany, va tenir 
entrada en aquest Ajuntament un escrit dirigit al seu Alcalde, senyor José 
Montilla Aguilera, i al Tinent d'Alcalde de Règim Interior i Governació, senyor 
Antonio Balmón Arévalo, pel Jutjat d'Instrucció número 4 de Cornellà de 
Llobregat, emplaçant-los per a comparèixer a prestar declaració, en qualitat de 
querellats, en el procediment número 519/98, seguit a instància de Barcelona 
de Serveis Generals, Societat Limitada, per presumpte delicte de cohecho i 
prevaricació, com a conseqüència de l'Acte dictat per l'esmentat Jutjat el dia 



 

28 de maig d'enguany, pel qual s'acordava admetre a tràmit la querella 
interposada. 
 
 Atès que, en data 2 de novembre d'enguany, ha tingut entrada en 
aquest Ajuntament, a través de la Delegació del Govern a Catalunya, un escrit 
de l'empresa Barcelona de Serveis Generals, Societat Limitada, en virtut del 
qual es recusa al Tinent d'Alcalde de Règim Interior i Governació com a 
instructor de l'expedient sancionador número 30/98 a que abans s'ha fet 
referència, per considerar que es donaven en ell dos dels supòsits d'abstenció 
previstos per l'article 28 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim 
Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment Administratiu 
Comú, concretament l'existència d'enemistat manifesta de l'instructor amb els 
afectats per l'expedient sancionador, i l'existència de qüestió litigiosa pendent 
entre ells. 
 
 Atès que, amb la mateixa data, per l'Alcalde d'aquest Ajuntament es 
dirigeix escrit al primer Tinent d'Alcalde, senyor Antonio Martínez Flor, fent-li 
constar aquestes circumstàncies, així com la seva decisió d'abstenir-se 
d'intervenir, com a afectat per una causa de les previstes en l'article 28 de la 
Llei 30/1992, de 26 de novembre, en els expedients sancionadors incoats a 
l'empresa Barcelona de Serveis Generals, Societat Limitada, amb l'objecte que 
les qüestions derivades d'aquests fossin resoltes pel primer Tinent d'Alcalde, 
en funcions d'Alcalde Accidental, davant la impossibilitat d'intervenció de 
l'Alcalde titular. 
 
 Atès que feta efectiva l'abstenció de l'Alcaldia, per aquest primer 
Tinent d'Alcalde, en funcions d'Alcalde Accidental, prèvia audiència del Regidor 
recusat i previ informe de la Secretària General de l'Ajuntament, emès el dia 
16 de novembre d'enguany, amb el número 53/98, en data 17 de novembre 
següent s'ha dictat el Decret número 5075/98, estimant la petició efectuada 
per Barcelona de Serveis Generals, Societat Limitada, de recusació del Tinent 
d'Alcalde de Règim Interior i Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, com 
a instructor de l'expedient sancionador número 30/98, incoat a l'esmentada 
empresa mitjançant Decret de l'Alcaldia 4501/98, de 16 d'octubre, per 
considerar que, tot i no existir l'enemistat manifesta ni la contaminació 
processal al·legada pel recusant, si existia una qüestió litigiosa pendent amb 
l'instructor. 
 
 En l'esmentat Decret s'accepta, a més, la petició efectuada pel 
Tinent d'Alcalde de Règim Interior i Governació, d'abstenir-se d'intervenir 
també com instructor de l'expedient sancionador número 31/98, incoat a la 
mateixa empresa mitjançant Decret de l'Alcaldia número 4646/98, de 23 
d'octubre. 
 
 Atès que les esmentades competències sancionadores són exercides 
per aquest Ajuntament en virtut de la delegació efectuada a favor d'aquest pel 
Director General del Joc i d'Espectacles, del Departament de Governació de la 
Generalitat de Catalunya, mitjançant resolució de data 5 d'agost de 1991, en 



 

la seva qualitat d'autèntic titular en aquesta matèria de la potestat 
sancionadora. 
 
 Atès que davant les especials circumstàncies que es donen en 
aquest moment a l'Ajuntament, com a conseqüència de la querella interposada 
per l'empresa expedientada contra el seu Alcalde i el Tinent d'Alcalde de Règim 
Interior i Governació, resultaria convenient, per acreditar una total 
objectivitat, que, a l'empara del que disposa l'article 14 de la Llei 30/1992, de 
26 de novembre, el Director General del Joc i d'Espectacles del Departament 
de Governació de la Generalitat de Catalunya, titular originari de les 
competències sancionadores, advoqui per a sí mateix el coneixement i 
resolució dels expedients sancionadors números 30/98 i 31/98 incoats a 
l'empresa Barcelona de Serveis Generals, Societat Limitada, als que 
constantment s'ha fet referència, així com altres expedients sancionadors que 
eventualment poguessin incoar-se en el futur contra l'esmentada empresa, fins 
que no s'hagi resolt definitivament la qüestió litigiosa plantejada per aquesta. 
 
 Per tot això, el Primer Tinent d'Alcalde d'aquest Ajuntament, en 
qualitat d'Alcalde Accidental, com a conseqüència de la preceptiva abstenció 
en aquest procediment de l'Alcalde titular, a l'empara del que disposa l'article 
14 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú, proposa al 
Ple de l'Ajuntament l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Sol.licitar a la Direcció General del Joc i d'Espectacles del 
Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya, que, com a titular 
originari de la potestat sancionadora en la matèria, advoqui per a sí el 
coneixement i resolució dels expedients sancionadors números 30/98 i 31/98 
incoats a l'empresa Barcelona de Serveis Generals, Societat Limitada, als que 
constantment s'ha fet referència, així com altres expedients sancionadors que 
eventualment poguessin incoar-se en el futur contra l'esmentada empresa, fins 
que no s'hagi resolt definitivament la qüestió litigiosa plantejada per aquesta. 
 
 Segon.- Comunicar aquest acord a la Direcció General del Joc i 
d'Espectacles del Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya, 
pel seu coneixement i efectes, així com a l'empresa Barcelona de Serveis 
Generals, Societat Limitada, com a interessada en els esmentats 
procediments." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut de la Moció feta per 
l’Alcalde Accidental, senyor Antonio Martínez Flor, intervé el Portaveu del Grup 
Municipal del PP, senyor Amador Rosas Outes, per preguntar si es tracta de 
les últimes actes aixecades a aquesta empresa, contestant el Sr. Martínez que 
sí. 
 



 

 Després d’això se sotmet a votació la Moció, i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 En aquest moment s’incorporen a la sessió el senyor Alcalde, José 
Montilla Aguilera, que a partir d’aquest moment, assumeix la Presidència, i el 
Tinent d’Alcalde de Règim Interior i Governació i Portaveu del Grup Municipal 
Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo. 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA (Continua) 
 
 Sessió celebrada el dia 11 de novembre de 1998 
 
 PROPOSTA DE L’ÀREA DE SALUT PÚBLICA, SERVEIS SOCIALS I 
DONA   
 
 - Adherir-se a la campanya promoguda per la Creu Roja a 
Catalunya “Els nens en els conflictes armats”, i rebutjar la situació en què es 
troben centenars de milers de nens i nenes de tot el món víctimes de les 
guerres.  
 
 “Convençuts de la necessitat de vetllar per l'aplicació  efectiva de la 
Convenció de Nacions Unides sobre els Drets dels Nens i Nenes de 1989, i molt  
especialment dels nens i nenes que viuen  en circumstàncies difícils, com són 
els nens i nenes en els conflictes armats.  
 
 Tenint en compte la utilització, cada vegada més freqüent, dels nens 
i nenes com a soldats en els conflictes actuals, s'imposa la necessitat de 
reaccionar contra aquesta pràctica que atempta directament contra els drets 
dels nens i nenes. 
 
 Conscients de les greus conseqüències que els conflictes armats 
produeixen en els nens i nenes, en tots els àmbits de la seva vida i el seu 
desenvolupament, i de la necessitat d'adoptar mesures urgents d'assistència 
que comportin el recolzament psicosocial per ajudar a aquests nens i nenes a 
superar les experiències traumàtiques de la guerra. 
 
 Tenint en compte que existeixen en diferents municipis d'arreu de 
Catalunya nens i nenes que han vingut fugint de països en conflicte i que 
aquests nens i nenes necessiten mesures de protecció i assistència especials, 
inclòs el recolzament psicosocial. 
 
 Considerant que l'educació dels nens i nens i dels joves en els ideals 
de la pau, la tolerància i el respecte dels drets humans i l'amistat entre tots els 
pobles, grups ètnics nacionals i religiosos, és una mesura  eficaç per a 
prevenir conflictes en el futur.               
 
 Per tot això, aquesta regidora - delegada de Salut Pública, Serveis 
Socials i Dona, proposa a la comissió de govern l'adopció dels següents  



 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Adherir-se  a la campanya promoguda per la Creu Roja a 
Catalunya, "Els nens en els conflictes armats"  i rebutjar la situació en què es 
troben centenars de milers de nens i nenes de tot el món víctimes de les 
guerres.  
 
 Segon.- Assumir en el marc d'aquesta campanya, i en les 
possibilitats que ens permetin les previsions pressupostàries els següents 
compromisos:  
 
 a) - Col.laborar activament amb el Govern, les Comunitats 

Autònomes, la resta d'Ajuntaments,  la Creu Roja i d'altres 
institucions, per promoure la protecció i l'assistència als nens i 
nenes afectats pels conflictes armats. 

 
 b) - Difondre àmpliament les conseqüències de la guerra en els 

nens, parlant del principi de no reclutament i de no participació 
dels nens i nenes en els conflictes armats, a través de 
congressos, exposicions, activitats culturals i trobades que 
tinguin per objecte la sensibilització de l'opinió pública, - en 
particular dels nens i nenes i els joves - i el coneixement i el 
respecte de la Convenció dels Drets del Nens i Nenes i de les 
normes del Dret Internacional Humanitari aplicables al nens i 
nenes en temps de conflicte armat. 

 
 c) - Promoure la plena integració dels nens i nenes refugiats que 

venen fugint de països en conflicte, i que es troben en diversos 
municipis de Catalunya, oferint-los l'ajuda i la protecció que 
necessitin, inclosa l'assistència psicosocial i la reunificació 
familiar. 

 
 d) - Inculcar en els nens i nenes i els joves els ideals de la pau, la 

tolerància i el respecte dels drets humans i d'altres grups ètnics, 
nacionals i religiosos, a través d'activitats formatives recreatives 
o culturals, així com a través de l'intercanvi cultural de nens i 
nenes i joves. 

 
 Tercer.- Notificar el present acord a la Creu Roja de Catalunya, 
formalitzant així l'adhesió d'aquest municipi a l'anomenada campanya. 
 
 Quart.- Elevar el present acord al Ple de l'Ajuntament en la primera 
sessió que se celebri per la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació l'acord, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 



 

 
 
 3.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, com a conseqüència de la seva urgència, el text literal dels quals és 
el següent: 
 
 - Decret núm. 4830/98 de data 5 de novembre 
 
 "Aquest Ajuntament, mitjançant acord plenari adoptat en sessió que 
va tenir lloc el dia 23 de juliol d'enguany, va acordar sol·licitar la seva 
incorporació al Consorci del Parc Agrari del Baix Llobregat, acceptant per a 
això els seus Estatuts reguladors i l'eventual integració en ell d'altres 
Ajuntaments interessats i facultant a aquesta Alcaldia per a que, assistida de 
la Secretària General de la Corporació, procedeixi a la formalització dels 
esmentats acords. 
 
 Atès que en conformitat amb el que disposa l'article 9.2 dels 
Estatuts reguladors de l'esmentat Consorci, el seu òrgan suprem de 
deliberació i decisió, constituït pel Consell Plenari, està integrat, entre altres, 
per un membre de cadascun dels Ajuntaments adherits. 
 
 Atès que el President del Consorci del Parc Agrari del Baix 
Llobregat, té previst convocar pel pròxim dia 9 de novembre, la primera sessió  
del Consell Plenari, pel que resulta urgent procedir al nomenament del 
representant d'aquesta Corporació en l'esmentat òrgan. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 

 
HA RESOLT 

 
 Primer.- Nomenar al Tinent d'Alcalde de l'Àrea d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, perquè representi a 
aquest Ajuntament en el Consell Plenari del Consorci del Parc Agrari del Baix 
Llobregat. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al President del Consorci 
esmentat i al Regidor nomenat, pel seu coneixement i efectes. 
 
 Tercer.- Elevar aquest acord al Ple de l'Ajuntament, en la propera 
sessió que tingui lloc, per a la seva ratificació." 
 
 



 

 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
 - Decret núm. 5049/98 de data 16 de novembre 
 
 "Vist l’escrit de data 5 de novembre remès pel Jurat Provincial 
d’Expropiació, en virtut del qual es posa en coneixement d’aquest Ajuntament, 
que el senyor Federico Freijomil Hernández i Inmobiliaria Germon, Societat 
Anònima, han interposat recurs contenciós administratiu número 1948/98, 
davant la Secció Primera de la Sala Contenciós Administrativa del Tribunal 
Superior de Justícia de Catalunya, contra la resolució de l’esmentat Jurat 
relativa a l'expedient de Justipreu número 142/97 d’expropiació de la finca 
número 4 del carrer Francesc Moragas d’aquesta ciutat, a efectes que aquest 
Ajuntament compareixi en el procés com a part interessada si ho estima 
convenient. 
 
 Atès que aquest Ajuntament està interessat en comparèixer com a 
part coadjuvant del recurs número 1948/98, en conformitat amb el que 
disposa l'article 64 de la Llei de la Jurisdicció contenciosa administrativa, en 
la nova redacció donada a aquest per la Llei 10/92, de 30 d'abril, de mesures 
urgents de reforma processal. 
 
 Per tot això, aquesta Tinència d'Alcaldia de Règim Interior i 
Governació en ús de les atribucions delegades segons el Decret de l'Alcaldia 
número 3.336 de 27 de juny de 1995 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Comparèixer com a part coadjuvant en el recurs 
contenciós Administratiu número 1948/98, interposat pel senyor Federico 
Freijomil Hernández i Inmobiliaria Germon, Societat Anònima, contra la 
resolució dictada pel Jurat Provincial d’Expropiació,  relativa a l'expedient de 
Justipreu número 142/97, d’expropiació de la finca número 4 del carrer 
Francesc Moragas d’aquesta ciutat, i que se segueix davant de la secció 
Primera  de la Sala Contenciós Administrativa del Tribunal Superior de 
Justícia de Catalunya. 
 
 Segon.- En conformitat amb l’establert a l’article 447.2 de la Llei 
Orgànica de Poder Judicial, designar a la senyora Mª Rosa Iglesias Ojeda, 
Assessora Jurídica d’aquest Ajuntament,  per  a assumir la representació i la 
direcció lletrada d’aquest procés. 
 
 Tercer.- Comunicar el present acord a la Secció Primera del 
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, al Jurat Provincial d’Expropiació i 
a les persones esmentades. 
 



 

 Quart.- Donar compte de la present resolució en la propera sessió 
del Ple que es celebri." 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
       
 
 - Decret núm. 5054/98 de data 16 de novembre 
 
 "Mitjançant Decret d’aquesta Alcaldia número 3384/95, de 29 de 
juny, i un cop constituït el nou Ajuntament resultant de les últimes eleccions 
locals que varen tenir lloc, es va procedir a la designació dels vocals de la 
Junta Executiva de l’Institut Municipal d’Educació (IME). 
 
 Atès que en data 9 de gener de 1997 aquesta Alcaldia, mitjançant 
Decret 85/97, i a l’empara del que disposa l’article 113.3 del Reglament 
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals, 
aprovat per Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, aplicable 
supletòriament a aquest Ajuntament per no contenir-se en el Reglament 
Orgànic Municipal cap disposició al respecte, va decidir que amb efectes del 
dia 9 de gener de 1997, s’incorporés a la Junta Executiva de l’IME, el portaveu 
del grup polític municipal d’Iniciativa per Catalunya-Els Verds, per considerar 
convenient la seva presència en les sessions d’aquesta, en el marc dels acords 
assolits amb el grup municipal del Partit dels Socialistes de Catalunya. 
 
 Atès que el Grup Polític municipal d’Iniciativa per Catalunya-Els 
Verds ha manifestat a aquesta Alcaldia el seu interès en que es deixi sense 
efecte l’esmentat  Decret. 
 
 Per tot això, i en conformitat amb les atribucions que legalment té 
conferides, aquesta Alcaldia 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Deixar sense efecte el Decret de l’Alcaldia número 85/97, 
de data 9 de gener de 1997, amb efectes del dia d’avui. 
 
 Segon.- Notificar aquest Decret al senyor Frederic Prieto Caballé, i a 
la Vice-presidència de l’Institut Municipal d’Educació (IME), així com al 
Departament d’Organització i Recursos Humans d’aquest Ajuntament, pel seu 
coneixement i efectes. 
 
 Tercer.- Donar compte al Ple d’aquest Decret en la pròxima sessió 
que se celebri, en compliment del que es preveu en l’article  38 del Reglament 
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals." 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 



 

 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE RÈGIM INTERIOR I 
GOVERNACIÓ 
 
 
 4.- Adjudicar, mitjançant concurs, el contracte d’execució de 
les obres de cobriment de la trinxera de RENFE al barri de Linda Vista, 
com a primera fase del projecte d’urbanització i millora de la 
connectivitat del polígon Millars-Quitllet i Almeda. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l'expedient instruït per adjudicar, mitjançant concurs,  les 
obres de cubrició de la trinxera de RENFE al barri de “Linda Vista” de 
Cornellà, com a 1ª Fase del projecte d’Urbanització i millora de la connectivitat 
del polígon Millars-Quillet-Almeda. 
 
 Atès que durant el període de presentació d’ofertes han presentat la 
seva proposició les empreses “Agroman, Empresa Constructora, Societat 
Anònima”, “Ferrovial, Societat Anònima”, “Auxiliar de Canalizaciones Societat 
Anònima”, “Comsa, Societat Anònima”, “ACS, Proyectos, Obras y 
Construcciones, Societat Anònima”, “Asfaltos y Construcciones Elsan, Societat 
Anònima i AGT, Construcciones y Obras, Societat Anònima”, “Obras y 
Contratas Javier Guinovart, Societat Anònima”, “Obras y Servicios Hispania, 
Societat Anònima”, “FCC, Construcción, Societat Anònima”, “Dragados y 
Construcciones, Societat Anònima”, “Vías y Construcciones Societat 
Anònima”, “Necso, Entrecanales Cubiertas, Societat Anònima”, “Corviam, 
Societat Anònima” i “Construcciones y obras públicas y civiles, societat 
anònima”, essent totes admeses a la licitació. 
 
 Vista la proposta formulada per la Mesa de Contractació, reunida a 
aquests efectes el dia 19 de novembre de 1998, la qual, previ informe emès al 
respecte per l’Arquitecte Municipal, estima que l’oferta formulada per  
“Agroman, Empresa Constructora, Societat Anònima”, és la més avantatjosa i 
compleix tots els requisits tècnics i administratius exigits per aquest 
Ajuntament, havent obtingut la màxima puntuació d’acord amb els criteris 
objectius de qualificació d’ofertes aprovats al plec de condicions del contracte. 
 
 Aquesta Comissió de Règim Interior i Governació proposa a 
l’Ajuntament Ple l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 



 

 Primer.- Adjudicar a l’empresa “Agroman, Empresa Constructora, 
Societat Anònima” les obres de cubrició de la trinxera de RENFE, al barri de 
“Linda Vista” de Cornellà, com a 1ª Fase del Projecte d’Urbanització i Millora 
de la Connectivitat del Polígon Millars-Quillet i Almeda, amb estricta subjecció 
al Plec de Condicions Econòmic-Administratives Particulars aprovat per 
l’Ajuntament Ple de data 24 de setembre 1998 i al Projecte, així com a la seva 
oferta, per un import de 545.272.383,- ptes. amb l’IVA inclòs. 
 
 Segon.- Posar l’expedient instruït a disposició dels altres licitadors 
ofertants als efectes de donar compliment a allò que preveu l’article 89.3, en 
concordança amb l’article 54.2 de la Llei de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i Procediment Administratiu Comú. 
 
 Tercer.- Fixar la garantia definitiva en la quantitat de 31.349.182,- 
ptes.,  de conformitat amb la clàusula 5a. del Plec de Condicions Particulars, 
la qual haurà d’ingressar el contractista en el termini dels 15 dies hàbils 
següents, a comptar de la recepció de la present notificació. De no acomplir-se 
aquest requisit, per causes imputables a l’adjudicatari, l’Ajuntament declararà 
resolt el contracte.  
 
 Quart.- Retornar les garanties provisionals per un import de 
15.674.591,- ptes.,  als  licitadors següents: 
 
Dipositades en la Tresoreria municipal: 
 
“Ferrovial, Societat Anònima”, 
“Auxiliar de Canalizaciones Societat Anònima”,  
“Comsa, Societat Anònima”,  
“ACS, Proyectos, Obras y Construcciones, Societat Anònima”,  
“Asfaltos y Construcciones Elsan, Societat Anònima i AGT, Construcciones y 
Obras, Societat Anònima”,  
“FCC, Construcción, Societat Anònima”,  
“Dragados y Construcciones, Societat Anònima”,  
“Vías y Construcciones Societat Anònima”,  
“Necso, Entrecanales Cubiertas, Societat Anònima”,  
“Corviam, Societat Anònima”  
i “Construcciones y obras públicas y civiles, Societat Anònima”. 
 
Dipositades davant l’òrgan de Contractació: 
 
“Obras y Contratas Javier Guinovart, Societat Anònima”  
i “Obras y Servicios Hispania, Societat Anònima”. 
 
 Cinquè.- Facultar al senyor Alcalde, en Josep Montilla Aguilera, per 
a la firma de quants documents públics i privats fossin necessaris per a 
l’execució dels acords que antecedeixen. 
 



 

 Sisè.- Comunicar les dades relatives a l’adjudicació d’aquest 
contracte al Registre Públic de Contractes de la Junta Consultiva de 
Contractació Administrativa en el termini dels tres mesos següents a la seva 
formalització, i al Tribunal de Comptes, de conformitat amb allò que preveuen 
els articles 58.1, 59, 94 i 118 de la Llei 13/1995 de 18 de maig de Contractes 
de les Administracions Públiques. 
 
 Setè.- Notificar els presents acords al departament d’Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, a la Intervenció Municipal i a l’adjudicatari, així 
com a la resta dels licitadors ofertants.” 
 
 
 Després d'una detallada explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, pren la paraula el Regidor del 
Grup Municipal de CiU, senyor Ramon Blanco Lorenzo, per manifestar que li 
sembla una baixa temerària, però que com que també creu que és una 
empresa de prestigi, està d'acord. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per  manifestar que, malgrat tot, també les empreses de prestigi fan 
fallida, però s'ha de tenir en compte que s'han presentat les empreses més 
importants, i totes han presentat quantitats a la baixa. 
 
 Seguidament intervé el President-Delegat de la Comissió Informativa 
de l'Àrea de Règim Interior i Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, per 
informar que en l'adjudicació de les obres de connectivitat de la part alta i 
baixa de Cornellà, també va haver una forta baixa i no hi ha hagut cap 
problema, a més del fet de què en aquest supòsit, no hi ha baixa temerària 
legalment parlant  
 
 Tot seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d'IC-EV, 
senyora Carmen Romero López, per  preguntar quan està previst començar i 
acabar aquestes obres, contestant sobre això el President-Delegat de la 
Comissió Informativa de l'Àrea de Règim Interior i Governació, senyor Antonio 
Balmón Arévalo, que depèn del que es trigui en tramitar l'expedient, però més 
o menys 8 mesos, pel que  creu que l'any 2000 ja estarà acabat. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, per preguntar si el cobriment d'aquest vial serà 
aprofitable, contestant sobre això el Regidor-Delegat de l’Àrea d’Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, que hi ha dos 
trams, una rambla enjardinada i un vial que s'unirà amb la carretera de 
l'Hospitalet, i que hi ha un projecte on es pot veure més detenidament. 
 
 Després d’això se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 



 

 
 
 
 5.- Deixar sense efecte les cessions d’ús realitzades en favor de 
l’Associació de Veïns la Gavarra i l’Associació de Joves Estudiants de 
Catalunya,  sobre els locals de propietat Municipal situats al carrer 
República Argentina, 20-22, i la cessió d’ús realitzada a favor de la 
Coordinadora contra la Marginació, sobre el local situat al carrer 
Hermenegild Goula, 1-3, aprovant nova cessió d’ús a favor de l’Associació 
de Veïns la Gavarra sobre el local del carrer Hermenegild Goula 1-3, i nova 
cessió d’ús a favor de la Coordinadora contra la Marginació sobre el local 
situat a l’Avinguda República Argentina, 20-22. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l’acord plenari de data 28 de juliol de 1993 mitjançant el qual 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat va procedir a regularitzar diferents 
cessions d’ús, entre les quals es va formalitzar la cessió d’un despatx de 40 m2 
a l’Associació de Joves Estudiants de Catalunya (AJEC) i 2 despatx de 10,5 m2 
i 39,5 m2 a l’Associació de Veïns La Gavarra, tots situats al local de superfície 
total 280 m2 de propietat de l’Ajuntament, situat a l’Avinguda de la República 
Argentina, 20-22 
 
 Vist així mateix l’acord del ple de data 31 d’octubre de 1996, 
mitjançant el qual es va cedir, en precari, l’ús d'un despatx de 16,35 m2 a la 
“Coordinadora Contra La Marginación”, del local de propietat municipal, situat 
al carrer Hermenegildo Goula, 1-3. 
 
 Atès que per necessitats organitzatives és d’interès municipal i de 
les mateixes entitats, una nova reubicació en quant els locals cedits que 
aquestes últimes ocupen, en el sentit de que l’Associació de Veïns La Gavarra, 
ocupin el despatx fins ara cedit a la “Coordinadora Contra La Marginación” 
situat al carrer Hermenegildo Goula, 1-3, i la Coordinadora Contra La 
Marginación passi a ocupar els tres despatxos que venien ocupant l’Associació 
de Veïns La Gavarra i l’Associació de Joves Estudiants de Catalunya (AJEC). 
 
 Atès que es comprova per altre banda que l’Associació de Joves 
Estudiants de Catalunya, ha deixat lliure el despatx que tenia cedit a 
l’Avinguda República Argentina 20-22 i que s’ha descrit anteriorment. 
 
 Per tot això i a la vista del que disposen els articles 75 i 76 del 
Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament del 
Patrimoni dels Ens Locals sobre les cessions d’ús en precari de béns 
patrimonials a entitats públiques o privades sense ànim de lucre que els hagin 
de destinar a fins d’utilitat pública o d’interès social, aquesta Comissió 



 

Informativa de Règim Interior o Governació, proposa al ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Deixar sense efectes les cessions d’ús aprovades pel ple de 
l’Ajuntament en data 28 de juliol de 1993, a l’Associació de Joves Estudiants 
de Catalunya (AJEC) i a l’Associació de Veïns La Gavarra, pel que fa referència 
als despatxos indicats a la part expositiva del present acord del local de 
propietat municipal ubicat a l’Avinguda de República Argentina 20-22. 
 
 Segon.- Deixar sense efecte la cessió d’ús aprovada pel ple de 
l’Ajuntament de data 31 d’octubre de 1996, a la “Coordinadora Contra La 
Marginación” respecte del despatx de 16,35 m2, del local de propietat 
municipal situat al carrer Hermenegildo Goula, 1-3. 
 
 Tercer.- Aprovar les cessions d’ús a precari de part dels locals de 
propietat municipal que s’indiquen i dels quals s’acompanyen plànols grafiats, 
a les entitats que tot seguit es relacionen : 
 
 
Entitat Ubicació m2 cedits 
 
Coordinadora Contra La 3 despatxos  
Marginación Avd. Rpca. Argentina, 20-22 (90 m2 ) 
 
Associació de Veïns 1 despatx  
La Gavarra - Hermenegildo Goula, 1-3 (16,35 m2) 
 
 
 Quart.- Sotmetre l’expedient de cessió a informació pública, durant 
un període de 15 dies, en el qual s'hi poden formular reclamacions o 
al·legacions, transcorregut el qual sense que s'hagin formulat , s'entendrà les 
cessions com a definitives. 
 
 Cinquè.- Aprovar el Conveni regulador entre la Coordinadora 
Contra La Marginación, que figura com annex I del present acord. 
 
 Sisè.- Subscriure amb l’Associació de Veïns La Gavarra el model de 
Conveni aprovat mitjançant acord del ple de data 28 de juliol de 1993 i que 
s’acompanya com annex II. 
 
 Setè.- Facultar a l’Alcalde Josep Montilla Aguilera per a la signatura 
de cadascú dels convenis de cessió de les esmentades Entitats. 
 
 Vuitè.- Comunicar el present acord a l’Associació de Joves 
Estudiants de Catalunya (AJEC), a l’Associació de Veïns La Gavarra, a la 



 

Coordinadora Contra La Marginación, i al Departament de Relaciones 
Ciutadanes." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Règim Interior i 
Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 6.- Assignar la denominació de plaça Almeda la Vella, a l’espai 
delimitat entre els carrers Lleó XIII, passatge Busquets, Tirso de Molina i 
Sant Ferran. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l'escrit de l'Associació de Veïns del Barri Dolors Almeda, en el 
qual suggereixen la possibilitat d'assignar el nom de Plaça Almeda la Vella a 
l'espai obert ubicat al lloc on es trobaven els blocs d'habitatges afectats per 
l'aluminosi. 
 
 Atès que el nom elegit mitjançant votació duta a terme pels veïns, 
s'identifica plenament amb la zona, donada la nova configuració del Barri. 
 
 A la vista de tot això, la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, proposa al Ple Municipal l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Designar amb el nom de Plaça Almeda la Vella l'espai obert 
ubicat entre els carrers Tirso de Molina, Sant Ferran, Lleó XIII i Passatge dels 
Busquets i Farrés. 
 
 Segon.- Sotmetre a exposició pública durant el termini de quinze 
dies, perquè els afectats puguin presentar les reclamacions i suggeriments que 
estimin convenients. 
 
 Tercer.- Comunicar el present acord a l'Associació de Veïns Almeda 
i als Departaments Municipals afectats." 
 
         
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea de Règim Interior i 



 

Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo, se sotmet a votació el dictamen, i 
és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'URBANISME, OBRES, 
MANTENIMENT I SERVEIS 
 
 
 7.- Aprovar inicialment del projecte modificat de reparcel.lació 
del Polígon 2 del Sector Alps de Cornellà de Llobregat, redactat per 
l’Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat, 
Societat Anònima, que incorpora les rectificacions derivades del període 
d’informació pública, així com les esmenes en la relació de propietaris i 
interessats i situacions de les finques aportades, derivades de les 
certificacions de domini i càrregues aportades durant el període 
d’informació pública. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 "Vist l’acord de data 23 de juliol de 1998 pel qual el Ple d’aquest 
Ajuntament acordà aprovar inicialment el projecte de reparcel.lació del Polígon 
2 del Sector Alps, a l’àmbit delimitat per l’Avinguda Alps, prolongació 
Carretera del Prat, carrers Mossèn Cinto Verdaguer, Josep Cuxart i Vicenç 
Llivina i carretera d’Esplugues redactat per l’Empresa Municipal 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat. 
 
 Vist que es va notificar individualment a tots el interessats de 
l’anterior acord per tal que en el termini d’un mes a comptar des de la recepció 
de l’esmentada notificació presentessin les al.legacions que estimessin 
oportunes. 
 
 Vist que durant el període d’audiència als interessats es van 
presentar al.legacions pels senyors: Josep Morer Busquets i Maria Badia 
Mayol, Rosario Majoral Guardia, Rosario Majoral Guardia i José Pastor 
Majoral, José i Teresa Julia Buetas, Josep Julia Nicolas, Joana Maria Giménez 
Julia, Jordi Galtés Juncá, en representació de la mercantil Bolyme-94, 
Societat Limitada, Rafael González Sánchez i Maria Prados Hermosilla, 
Joaquin Saleta Figueras i Carmen Viñeglas Calderón, Miguel Pérez Castellón, i 
Gálvez Gil, Societat Limitada, sobre les que s’ha emès informe per part dels 
redactors del projecte. 
 
 Vist que, ja han estat aportades a l’expedient les certificacions del 
Registre de la Propietat de domini i càrregues de les finques incloses en el 
Projecte. 



 

 
 Atès que, de les esmentades certificacions s’ha desprès l'existència 
de noves de dades referents a la titularitat i càrregues existents en les finques. 
 
 Atès que, segons el punt quart de l’acord plenari de data 23 de juliol 
de 1998, si de les certificacions es desprenia l’existència de nous titulars 
afectats per la reparcel.lació i, en conseqüència, una modificació substancial 
del projecte, es procediria novament a l’aprovació inicial del mateix, 
incorporant les citades variacions, i a una nova exposició pública. 
 
 Atès que l’Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà de 
Cornellà de Llobregat, ha elaborat un nou projecte de reparcel.lació modificant 
el que es va aprovar inicialment en sessió plenària de 23 de juliol de 1998. 
 
 Atès que segons es desprèn de l'expedient administratiu existeixen 
algunes diferències entre els certificats expedits pel Registre de la Propietat i la 
relació de propietaris, interessats i situacions de les finques que figuren en el 
projecte modificat, en particular pel que fa a les finques números 2 i 18, en el 
primer supòsit per figurar en el Registre de la Propietat edificacions que en 
realitat són realment inexistents, i en el segon supòsit per trobar-se la finca 
inscrita registralment a nom d'uns titulars provindivisos diferents del seu 
actual titular, en estar l'escriptura de compra venda pendent d'inscripció i per 
no haver-se fet constar la càrrega derivada de la nota d'afecció fiscal, per un 
termini de cinc anys, que figura en el Registre sobre la finca. 
 
 Atès que segons informe número 55/98, emès per la Secretària 
General d'aquest Ajuntament el dia 26 de novembre, no hi ha obstacle perquè 
aquestes circumstàncies s'incorporin al projecte amb motiu de la seva 
aprovació definitiva, donat el seu caràcter no substancial, en els termes 
previstos pels articles 5.a) i b) i 7 del Decret 303/97, de 25 de novembre, pel 
qual s'aprova el Reglament sobre mesures per a facilitar l'execució urbanística, 
possibilitant així que els actuals propietaris de la finca número 18 puguin, 
durant aquest període, obtenir la inscripció d'aquesta al seu favor en el 
Registre de la Propietat. 
 
 Atès l’informe de la Cap de Departament Tècnic d’Urbanisme i 
Obres de data 20 de novembre d’enguany en el qual posa de manifest que les 
modificacions introduïdes en el projecte són: 
 
 “a) les rectificacions derivades del període d’informació pública. 
 
 b) correcció dels coeficients d’aportació de les finques aportades, ja 

que en el Projecte de Reparcel.lació aprovat no s’havien tingut en 
compte els vials i conseqüentment la correcció dels % 
d’aprofitaments. 

 
 c) correcció de les superfícies de les parcel.les resultants B, E i D i 

conseqüentment el seu sostre. 



 

 
 d) transcripció literal de les càrregues de les finques registrables i 

certificacions registrals de totes les finques. 
 
 e) correcció del preu d'indemnització dels llogaters. 
 
 f) agrupar en la parcel.la resultant E, la comunitat d’adjudicataris 

en proindivís, els quals hauran de construir, en aquesta parcel.la 
un edifici de VPO en el termini de 18 mesos a partir de 
l’aprovació definitiva del Projecte de Reparcel.lació, pel 
reallotjament dels residents –propietaris i arrendataris- de les 
vivendes a enderrocar i que no han resultat adjudicataris de 
sostre edificable. 

 
 g) correcció dels errors detectats en els noms dels titulars de les 

finques afectades. 
 
 h) Correcció dels errors materials detectats en les superfícies de les 

finques, accepten les reals no les registrals.” 
 
 I, donat que es tracte de modificacions substancials respecte al text 
aprovat inicialment en data 23 de juliol de 1998, s’haurà d’aprovar, altre 
vegada inicialment pel Ple de l’Ajuntament. 
 
 Atès l’informe de la Cap del Departament Administratiu 
d’Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis. 
 
 Atès el que disposen els articles 107 i següents del Reglament de 
Gestió Urbanística, 147 i 148 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, pel 
qual s’aprova la refosa dels textos legals a Catalunya en matèria urbanística, i 
el Decret 303/97, de 25 de novembre, pel qual s'aprova el Reglament sobre 
mesures per a facilitar l'execució urbanística. 
 
 Atès que l’adopció del present acord és de competència plenària en 
virtut de la delegació conferida per l’Alcaldia, mitjançant Decret número 3.404 
de 17 de juliol de 1996, la Comissió Informativa d’Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, proposa a l’Ajuntament ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Estimar parcialment les al.legacions presentades per Josep 
Morer Busquets i Maria Badia Mayol, José i Teresa Julià Buetas, José Julià 
Nicolas, Bolyme-94, Societat Limitada, Miguel Pérez Castellón i Gálvez Gil, 
Societat Limitada, en el sentit que es desprèn de l’informe elaborat pels tècnics 
redactors del projecte i de l'informe d’al.legacions de la Cap del Departament 
Tècnic d’Urbanisme i Obres, que formen part integrant del present acord com 
annexos números I i II. 
 



 

 Segon.- Desestimar les al.legacions presentades per Rosario Majoral 
Guardia, Rosario Majoral Guardia i José Pastol Majoral, Rafael González 
Sánchez i Maria Prados Hermosilla, Joaquin Saleta Figueras i Carmen 
Viñeglas Calderón i Joana Maria Giménez Julià, en el sentit que queda 
redactat en el informe elaborat pels tècnics redactors del projecte i de l'informe 
d'al.legacions de la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme i Obres, que 
formen part integrant del present acord com annexos I i II. 
 
 Tercer.- Aprovar inicialment el projecte modificat de reparcel.lació 
del Polígon 2 del Sector Alps de Cornellà de Llobregat, redactat per l’Empresa 
Municipal de Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat, Societat 
Anònima. 
 
 Quart.- Donar audiència als interessats, mitjançant la notificació 
individualitzada del present acord, per un període d’un mes a comptar des de 
la recepció de la mateixa. 
 
 Cinquè.- Sotmetre a informació pública el present acord pel termini 
d’un mes, mitjançant la publicació del mateix en el Diari Oficial de la 
Generalitat de Catalunya, en el Butlletí Oficial de la Província i un dels diaris 
de major difusió de la província, així com la seva inserció en el Tauler 
d’Anuncis de la Corporació. 
 
 Sisè.- Complementar les dades que figuren en el projecte, relatives a 
la relació de propietaris, interessats i situacions de les finques, com les 
circumstàncies a les que s'ha fet referència en la part expositiva d'aquest acord 
respecte de les finques números 2 i 18, a l'objecte que, en el moment de 
l'aprovació definitiva d'aquest, quedin incorporades aquestes. 
 
 Setè.- Notificar el present acord a tots els interessats que consten a 
l’expedient i els redactors del projecte senyor  José Antonio Marín Sánchez 
gerent de desenvolupament urbà i Planejament de l’Empresa Municipal de 
Desarrollo Urbà de Cornellà de Llobregat, Societat Anònima, i a la senyora 
Marta Giró Amigó, advocada." 
 
 
 Després d'una detallada explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, pren la paraula el 
Regidor del Grup Municipal de CiU, senyor Ramon Blanco Lorenzo, per 
preguntar fins on arriba el projecte, i si s'enderroca una casa gran que hi ha, 
contestant sobre això el Sr. Martínez Flor, que el projecte arriba just fins les 
escaletes que hi ha al carrer Mossèn Cinto Verdaguer i que pugen pel carrer 
Josep Cuxart i que baixant pel carrer Josep Cuxart, tota la banda dreta es 
manté, que és on són els Jutjats, i va a terra tota la part esquerra. 
 
 Després d’això se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 



 

 
 
 
 
PROPOSTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA PERSONA 
 
 
 8.- Aprovar l’atorgament d’una subvenció a l’entitat Centre 
d’Esplai Infantil i Juvenil MOWGLI, pel servei de Ludoteca. 
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Serveis a la 
Persona, que textualment diu: 
 
 
 "Vist que l’entitat Centre d’Esplai Infantil i Juvenil Mowgli ha 
presentat sol.licitud de subvenció pel funcionament de la Ludoteca adreçada a 
la població infantil i adolescent de la ciutat. 
 
 Vist l’informe emès pel tècnic de Joventut amb el vistiplau del Cap 
del Departament tècnic de Cultura i Joventut, referent a la sol.licitud de 
subvenció presentada per l’esmentada entitat. 
 
 Vist que hi ha consignació suficient i adequada per a l’atorgament 
d’una subvenció amb càrrec a la partida 81.454.48945/Subv. Transferències 
C.E.I.J. Mowgli, per import  3.500.000,- pessetes (tres milions cinc-centes mil 
pessetes) 
 
 Atès que l’article 10 del Reglament Regulador de l’Activitat de 
Foment de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat prevé la possibilitat d’atorgar 
directament subvencions, sense necessitat de convocatòria ni licitació, quan 
aquestes estan previstes singularment al Pressupost Municipal. 
 
 Atès que el pressupost d’aquest Ajuntament per a l’any 1998 recull 
una partida específica destinada a subvencionar activitats de l’entitat Centre 
d’Esplai Infantil i Juvenil Mowgli. 
 
 Atès que l’adopció dels present acord és competència del Ple, en 
conformitat amb l’article 37 de les Bases d’Execució del Pressupost. 
 
 Vist tot això, la Comissió Informativa de l’Àrea de Serveis a la 
Persona, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar l’atorgament d’una subvenció finalista, en 
concepte de bestreta, a l’entitat Centre d’Esplai Infantil i Juvenil Mowgli, 
segons el següent detall: 
 



 

 
Activitat Subvencionada Partida Import  
 
Ludoteca Infantil i Adolescent 81.454.48945 3.500.000,- 
 
 
 Segon.- Aprovar el pagament de l’esmentada quantitat mitjançant 
transferència bancària, amb càrrec a la partida assenyalada, no subjecta a 
garantia de cap tipus, d’acord amb l’article 36.3 de les Bases d’Execució del 
Pressupost. 
 
 Tercer.- La justificació es farà mitjançant la presentació de factures 
degudament complimentades per import equivalent o superior al doble de 
l’import de la subvenció atorgada, i d’acord amb el disposat als articles 25 i 26 
del Reglament Regulador de l’Activitat de Foment de l’Ajuntament de Cornellà 
de Llobregat i dels seus organismes autònoms, en el termini de 30 dies a 
comptar des de la finalització de l’activitat. 
 
 Quart.- Notificar els presents acords a l’interessat pel seu 
coneixement i efectes." 
 
 
 Després d'una breu explicació del contingut del punt feta per la 
Regidora-Delegada de l'Àrea de Joventut, senyora Glòria Récio Díaz, pren la 
paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, senyor Amador Rosas Outes, 
per  preguntar si aquest servei ja el venia fent el Centre d'esplai, contestant 
sobre això la Sra. Glòria Récio que el feien com podien, amb pocs mitjans, i 
ara es dignifica i es diferencia de l'esplai. 
 
 
 Després d’això se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 En aquest moment s'incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal d’IC-els Verds,  senyor Frederic Prieto Caballé. 
 
      
 
 
MOCIÓ DE L'ALCALDIA ACCIDENTAL 
 
 
 10.- Aprovar la constitució del Consell Municipal de 
Participació de Medi Ambient de Cornellà de Llobregat, i aprovar 
inicialment el seu Reglament Orgànic. 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Accidental, que textualment diu: 



 

 
 
 "La Constitució Espanyola de 1978, ha consagrat definitivament els 
Principis Fonamentals que han d'inspirar l'actuació de tots els Poders Públics, 
en particular pel que fa al dret de tots els ciutadans de participar en els 
assumptes públics, reconegut en el seu article 23, i a les obligacions dels 
Poders Públics de promoure les condicions per a que la llibertat i igualtat dels 
individus i grups en que s'integrin, siguin reals i efectius, removent per a això 
tots aquells obstacles que impedeixin o dificultin la seva plenitud i facilitant la 
participació de tots els ciutadans en la vida política, econòmica, cultural i 
social. 
 
 Aquests principis consagrats constitucionalment, han sigut 
reconeguts posteriorment per la legislació reguladora del Règim Local, per una 
banda en  els articles 24 i 69 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les 
Bases del Règim Local, en relació amb l'àmbit estatal, i per altra banda, en  els 
articles 59 i 60 de la Llei 8/1987, de 15 d'abril, Municipal i de Règim Local de 
Catalunya, en relació amb l'àmbit autonòmic, que, per a facilitar aquesta 
participació ciutadana en la gestió dels assumptes municipals, instrumenten 
dos mecanismes fonamentals, bé la creació d'òrgans territorials de gestió 
desconcentrada per a facilitar la participació ciutadana en tots els temes 
d'actuació municipals, bé la creació d'òrgans de participació sectorial per a 
facilitar la participació en un àmbit concret d'aquesta. 
 
 Dins dels assumptes municipals, aquest Ajuntament, en 
conformitat amb el que disposen els articles 25.2.f), 26 d) i 28 de la Llei 
7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i altra legislació 
concordant, té competències en matèria de protecció del medi ambient en els 
termes previstos en la Normativa estatal i autonòmica reguladora dels 
diferents sectors d'activitat que li afectin, fins el punt de constituir la protecció 
del medi ambient un servei municipal mínim obligatori, per tractar-se d'un 
municipi amb població superior als 50.000 habitants, podent, a més, realitzat 
activitats complementàries de les pròpies d'altres Administracions Públiques 
en aquesta matèria. 
 
 Per això aquest Ajuntament, fent ús d'aquestes facultats, i davant la 
importància creixent del paper dels municipis i les administracions locals en 
general en la protecció del medi ambient, considera adient la creació d’un 
canal de participació de les persones i entitats de la nostra ciutat que mostren 
una especial sensibilitat per aquesta problemàtica, mitjançant la creació d'un 
Consell de caràcter consultiu que enriquirà l'activitat municipal, en la mesura 
en què l'Ajuntament accedirà a una via de diàleg permanent amb els sectors 
implicats, i això sense perjudici de l'acció pública que en aquesta matèria la 
Llei reconeix a tots els ciutadans. 
 
 Atès que en conformitat amb el que disposa l'article 139.2 del Reial 
Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprova el Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, correspon 



 

al Ple de l'Ajuntament l'establiment de les normes de funcionament d'aquest 
Consell sectorial. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, proposa al Ple de l'Ajuntament 
l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Constituir el Consell Municipal de Participació de Medi 
Ambient de Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de participació de 
caràcter permanent, amb competències de caire informatiu però no resolutiu, 
com a instrument de participació ciutadana en els assumptes municipals 
relacionats amb aquells àmbits d'activitat pública municipal que afectin o es 
refereixin al medi ambient. 
 
 Segon.- Aprovar inicialment el Reglament Municipal de Participació 
de Medi Ambient de Cornellà de Llobregat, el text íntegre del qual figura com a 
annex a aquest acord. 
 
 Tercer.- Sotmetre l'esmentat Reglament a informació pública i 
audiència als interessats, per un termini de trenta dies, a efectes de 
reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del corresponent Edicte en 
el Butlletí Oficial de la Província, transcorregut el qual sense haver-se 
presentat cap reclamació o suggeriment, s'entendrà aprovat definitivament 
sense necessitat de nou acord. 
 
 Quart.- Aprovat definitivament l'esmentat Reglament, és trametrà 
còpia íntegra i fefaent d'aquest a l'Administració de l'Estat i a la Generalitat de 
Catalunya i es publicarà íntegrament el seu text en el Butlletí Oficial de la 
Província, entrant en vigència un cop transcorreguts 15 dies a partir de la seva 
total publicació. 
 
 Així mateix es publicarà l'esmentat Edicte en el Butlletí d'Informació 
Municipal "Cornellà Informa", en el Taulell d'Anuncis de la Corporació i en el 
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, en els que es farà referència del 
Butlletí Oficial de la Província en el que s'hagi publicat íntegrament el seu 
text." 
 
 
 Després d'una detallada explicació del contingut de la Moció feta pel 
senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, pren la paraula el Portaveu del Grup 
Municipal Mixt, senyor Ignacio Flórez Barrón, per saludar la creació d'aquest 
Consell, que permetrà treballar, no solament des del Consistori, sinó també 
amb la participació d'altres persones en benefici de la ciutat, ja que creu que 
ha de ser un òrgan de participació democràtica, i pensa que és una proposta 
que pot millorar-se, i per això proposa que tots els que formin part del Consell 
siguin realment persones que creguin en el tema i que vegin la necessitat de 



 

defensar el medi ambient, i que no es converteixi en un instrument burocràtic, 
ja que perquè sigui efectiu s'ha de creure amb el que es fa. 
 
 Pel que fa referència a la composició del Ple, el Sr. Flórez  creu que 
són insuficients els dos sindicats majoritaris, perquè així no queda obert a 
altres possibilitats, com potser el sindicat agrari o de pagesos, si n'hi ha a 
Cornellà. Així mateix, manifesta que, donada la importància del tema en 
l'educació dels infants, creu que és insuficient un sol membre de la comunitat 
educativa, per la qual cosa proposa un representant, com a mínim, de cada un 
dels graus d'ensenyament, incloent també el Centre de Recursos Pedagògics, i 
les Associacions de Pares, que no estan representades. 
  
 El Sr. Flórez continuant amb l’ús de la paraula, manifestant no 
entendre que l'únic grup ecologista que treballa pel medi ambient a Cornellà, 
no estigui representat, ja que creu que qualsevol òrgan que treballi per la 
sostenibilitat hauria d'estar representat, a fi que sigui un Consell obert.  
 
 Donat que el medi ambient està estretament relacionat amb la salut 
i el consum, també creu que hi hauria d'haver algun representant de Sanitat, 
o de l'Organització de defensa del consumidor així com els sectors juvenil, els 
esplais, i tots aquells grups que d'una manera o altra fomenten l'educació del 
medi ambient. 
 
 Finalment el Sr. Flórez expressa la seva disconformitat amb la 
composició de la comissió permanent, ja que no pot entendre que hi hagi 
només 16 persones, 12 del Ple i 4 de reconegut prestigi en la matèria, per la 
qual cosa  pregunta perquè tots els seus membres no són del Ple. 
 
 Seguidament pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de l'Àrea d'Urbanisme, Obres, Manteniment i Serveis, senyor 
Antonio Martínez Flor, per manifestar que la idea és que el Consell sigui 
operatiu, i per això s'ha pensat en la composició que té, ja  que són estaments 
amb el suficient grau de sensibilitat a la ciutat per treballar aquest tema. De 
totes maneres, creu que un cop constituït el Consell, si es veu la necessitat 
d'ampliar-lo, sempre es pot fer, ja que no és un òrgan tancat, però de moment 
s'ha cregut que són els més representatius. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal Mixt, senyor 
Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que no està d'acord i que continua sense 
entendre que els ecologistes no estiguin representats, ja que es molt 
contradictori fer un òrgan de participació per treballar el medi ambient i no 
convidar als ecologistes. 
 
 Tot seguit intervé el Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, per manifestar que 
segons el seu parer el medi ambient no és patrimoni de ningú, per la qual cosa 
no comparteix l'opinió del senyor Flórez. 
 



 

 Seguidament pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d'IC-Els 
Verds, senyor Frederic Prieto i Caballé, per manifestar que, segons el seu 
entendre, hi ha poca operativitat en la comissió permanent, ja que,  a la 
pràctica,  haurà el mateix nombre de persones que en el plenari, però està 
d'acord en què aquest últim pugui decidir si s'amplia o no el seu nombre de 
representants. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per manifestar que la comissió permanent fixa un nombre màxim, 
però també dóna flexibilitat per poder incorporar a membres d'altres entitats, i 
que, no per tenir un nom es pot considerar que una persona ja és experta, 
doncs hi ha diverses associacions a la ciutat a les que es pot proposar 
nomenin representants, tot i que no veu inconvenient en incorporar la previsió 
que aquestes 4 persones s’integrin al Ple.  
 
 Tot seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal del PP, senyor 
Amador Rosas Outes, per  preguntar quines són les atribucions de la comissió 
permanent i quantes vegades es reuneix, contestant el senyor Alcalde, José 
Montilla Aguilera, pel que fa referència a l’última qüestió, que això és molt 
aleatori,  ja que és una qüestió que es veurà en el moment de constituir-se i 
confeccionar el calendari segons les seves necessitats. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Ignacio Flórez Barrón, per  afegir que seria necessari crear comissions 
de Treball, contestant sobre això el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, que 
això ja figura a l'article 14 del Reglament que es proposa aprovar. 
 
 Després d’això se sotmet a votació la Moció, i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 11.- Moció referent a l’adhesió a l’anomenat “Acuerdo sobre un 
Código de conducta política en relación con el transfuguismo en las 
Corporaciones Locales”. 
 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d'IC-
EV, senyora Carmen Romero López, per manifestar que amb antelació a la 
sessió s’ha pactat un nou redactat, per la qual cosa, la Moció que es presenta, 
de la qual dóna una detallada explicació, té el text literal següent: 
 
 
 “Atès que el dia 7 de juliol d’enguany, tretze forces polítiques 
parlamentàries varen signar a la seu del Ministeri d’Administracions Públiques 



 

l’anomenat “Acuerdo sobre un código de conducta política en relación con el 
transfuguismo en las corporaciones locales”. 
 
 Atès que els grups polítics municipals estan plenament d’acord amb 
el contingut d’aquest document. 
 
 Atès que és voluntat dels grups polítics municipals que 
constitueixen l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, d’establir els instruments 
necessaris per evitat el transfuguisme polític, per tal com els seus efectes 
suposen l’alteració de la representació política en una mateixa legislatura, 
canviant l’orientació de la relació de les forces sorgida de les urnes. 
 
 Per tot això, els grups polítics municipals Socialista, d’IC-els Verds, 
del PP i Mixt, proposen al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- L’adhesió dels grups polítics municipals amb representació 
a l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat al document signat el dia 7 de juliol 
d’enguany, a la seu del Ministeri d’Administracions Públiques, anomenat 
“Acuerdo sobre un código de conducta política en relación con el 
transfuguismo en las corporaciones locales” com a mostra de rebuig a la 
pràctica del transfuguisme. 
 
 Segon.- Instar als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, 
que d’acord amb el contingut de l’anomenat “Acuerdo sobre un código de 
conducta política en relación con el transfuguismo en las corporaciones 
locales”, s’efectuïn els canvis legislatius necessaris per tal de poder aplicar 
aquest acord a l’àmbit  de l’administració municipal. 
 
 Tercer.- Comunicar el present acord al Ministeri d’Administracions 
Públiques, al President del Parlament de Catalunya i als grups parlamentaris.” 
 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Antoni Cortada i Valls, per manifestar que el seu Grup també 
s’adhereix a la Moció. 
 
 Després d’això, se sotmet a votació la Moció, i és aprovada per 
unanimitat dels assistents, amb el text següent: 
 
 
 “Atès que el dia 7 de juliol d’enguany, tretze forces polítiques 
parlamentàries varen signar a la seu del Ministeri d’Administracions Públiques 
l’anomenat “Acuerdo sobre un código de conducta política en relación con el 
transfuguismo en las corporaciones locales”. 
 



 

 Atès que els grups polítics municipals estan plenament d’acord amb 
el contingut d’aquest document. 
 
 Atès que és voluntat dels grups polítics municipals que 
constitueixen l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, d’establir els instruments 
necessaris per evitat el transfuguisme polític, per tal com els seus efectes 
suposen l’alteració de la representació política en una mateixa legislatura, 
canviant l’orientació de la relació de les forces sorgida de les urnes. 
 
 Per tot això, els grups polítics municipals, proposen al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- L’adhesió dels grups polítics municipals amb representació 
a l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat al document signat el dia 7 de juliol 
d’enguany, a la seu del Ministeri d’Administracions Públiques, anomenat 
“Acuerdo sobre un código de conducta política en relación con el 
transfuguismo en las corporaciones locales” com a mostra de rebuig a la 
pràctica del transfuguisme. 
 
 Segon.- Instar als grups parlamentaris del Parlament de Catalunya, 
que d’acord amb el contingut de l’anomenat “Acuerdo sobre un código de 
conducta política en relación con el transfuguismo en las corporaciones 
locales”, s’efectuïn els canvis legislatius necessaris per tal de poder aplicar 
aquest acord a l’àmbit  de l’administració municipal. 
 
 Tercer.- Comunicar el present acord al Ministeri d’Administracions 
Públiques, al President del Parlament de Catalunya i als grups parlamentaris.” 
 
 
 
 
 12.- Moció del Grup Municipal d’IC-EV, sobre la condonació del 
deute extern als països afectats per l’huracà “Mitch”. 
 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d'IC-
EV, senyora Carmen Romero López, per manifestar que amb caràcter previ a la 
sessió, el Grup Municipal Socialista, ha plantejat un redactat alternatiu dels 
apartats tercer i quart, per la qual cosa la Moció que es presenta, de la qual 
dóna una detallada explicació, té el text literal següent: 
 
 
 "L’huracà “Mitch” ha causat milers de morts i danys incalculables 
en quatre països de Centreamèrica (Hondures, Nicaragua, Guatemala i El 
Salvador). 
 



 

 Si és tràgica la pèrdua de vides humanes ho és també la destrucció 
de pobles sencers, de camps de conreu, de carreteres i d’infraestructures, de 
comunicacions, fins al punt que es pot accentuar i agreujar la pobresa 
extrema i la devastació irreversible, la desesperació de milions de persones, 
des d’ara sense casa, des d’ara sense sostre i sense recursos per reconstruir 
les seves vides. 
 
 Si el 18 d’octubre d’enguany es clausurava a Oporto (Portugal) la 
Cimera Iberoamericana, en un clima d’eufòria davant d’un futur de 
desenvolupament global, avui una tragèdia natural revela el grau de fragilitat 
social de països que reclamen amb urgència la nostra solidaritat. 
 
 L’huracà “Mitch” ha fet destrosses d’un abast colossal i al mateix 
temps ha deixat al descobert el grau de precarietat en què viuen pobles 
sencers, lligats a les superpotències per un deute extern i per un seguit de 
dependències d’una gravetat extrema. 
 
 Atès que des dels Ajuntaments de Catalunya s’ha generat un ampli 
corrent solidari amb els pobles afectats, concretat en la canalització d’ajuts de 
tot tipus. 
 
 Atès que la societat civil catalana, organitzada en ONGD’s ha 
reaccionat igualment fent visible la seva solidaritat a través d’un gran 
moviment de cooperació i assistència urgent a aquests països. 
 
 Atès que alguns països com França, Holanda i Cuba duen a terme 
mesures encaminades a apaivagar els efectes econòmics del deute extern dels 
països afectats per aquest desastre natural. 
 
 Per tot això, el Grup Municipal d’IC-EV demana a Ple l’aprovació 
dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Instar al govern central que condoni el deute extern, que 
tenen els països centreamericans afectats per l’huracà “Mitch”, amb 
l’administració espanyola. 
 
 Segon.- Instar al govern central que estengui aquesta acció 
solidària a la comunitat internacional o pressioni en tots els àmbits 
supranacionals a què s’adoptin disposicions i mesures anàlogues destinades a 
l’eliminació del deute extern, per pal.liar d’aquesta forma la situació extrema 
que viuen el països centreamericans víctimes d’aquesta tragèdia natural. 
 
 Tercer.- Destinar la part no compromesa de la partida de 
cooperació internacional de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, en concepte 
d’ajuda humanitària al municipi de Jinotega (Nicaragua), amb el qual estem 



 

agermanats, i es troba en la zona afectada per les conseqüències de l'huracà 
“Mitch”. 
 
 Quart.- Comunicar aquests acords al govern de l’Estat, al govern de 
la Generalitat de Catalunya al municipi de Jinotega i al consolats dels països 
centreamericans afectats per l’huracà “Mitch”." 
 
 
 Després d’una detallada explicació del contingut de la Moció feta per 
la Portaveu del Grup Municipal d'IC-EV, senyora Carmen Romero López, pren 
la paraula el Regidor-Delegat de l'Àrea de Serveis a la Persona, senyor Vicenç 
Badenes i Teixidó,  per manifestar el seu acord, ja que després de rebre 
informació sobre l'estat dels pobles afectats, s'ha pensat que l'ajut de la nostra 
ciutat podria fer-se arribar, majoritàriament, a la ciutat agermanada de 
Jinoteca, per a la qual  cosa estan intentant obtenir informació, però tenen 
molts problemes per posar-se en contacte, ja que les comunicacions no estan 
restablertes del tot i s'està intentant buscar una ONG que treballi prop d'allà i 
fer-ho arribar a través d'ells, i així poder estar segurs de com arriba l'ajut. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per proposar que es faci una aportació genèrica per Jinoteca i també 
per altres projectes concrets dels que es pugui tenir coneixement en què s'han 
invertit els ajuts. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal del PP, senyor 
Amador Rosas Outes, per manifestar que, evidentment, el seu grup està 
d'acord. Aquest tema s'ha tractar al Parlament espanyol, ja que tot el país ha 
fet un gran esforç, tenint en compte que els préstecs que Espanya té amb 
aquests països són molt superiors a qualsevol altre, i creu que amb el 
recolzament del Parlament i de totes les persones, es podrà portar a bon 
terme. 
 
 
 Després d'això se sotmet a votació la Moció, i és aprovada per 
unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 13.- Moció del tots els Grups Municipals, sobre la tinença de 
gossos perillosos per a la convivència . 
 
 Es llegeix la Moció de tots els Grups Municipals, que textualment 
diu: 
 
 
 “Vist que la possessió d’animals domèstics per a la convivència amb 
les persones és una pràctica arrelada a totes les societats des dels inicis de la 



 

civilització. D’aquesta relació s’han derivat, històricament, resultats altament 
beneficiosos, tant, des del punt de vista utilitarista, com de l’afectiu. 
 
 En virtut de les necessitats de cada moment, la interacció humana 
en el procés genètic de selecció ha anat optimitzant les característiques 
físiques i caracterials de determinats animals per aconseguir trets de 
comportament adequats a l’ús al que es destina cada animal. 
 
 Atès que les condicions de vida a les grans urbs converteixen la 
convivència dels ciutadans, amb determinats animals, sigui per les seves 
característiques, o per la seva quantitat, en incompatibles, i així s’ha arribat a 
la prohibició de l’establiment de vaqueries, estables, quadres i corrals als 
nuclis urbans. 
 
 Vist que, en els últims temps, junt a la proliferació a les nostres 
ciutats d’animals de companyia; els innegables beneficis dels quals venen en 
ocasions acompanyats d’inconvenients que tenen el seu tractament adequat a 
les ordenances municipals; han proliferat també altres animals, les 
potencialitats genètiques dels quals, especialment interactuades i 
intencionadament buscades, desemboquen en caràcters molt ferotges, 
agressius i tenaços. Són races creades en funció de la seva capacitat de 
violència. 
 
 Atès que últimament s’ha detectat una variada casuística 
d’agressions per part d’animals reconeguts per raça com violents i perillosos. 
 
 Vist que les ordenances municipals preveuen mesures de control 
especials per als animals que, en virtut del seu comportament violent i 
reincident, rebin finalment la qualificació de “perillosos”, però aquesta previsió 
es fa clarament insuficient per a determinats casos. 
 
 Atès que, si bé és cert que el comportament de qualsevol animal ve 
molt condicionat pel tracte i la interacció exercida sobre ell pel seu amo, també 
ho és que, determinades races tenen condicions constitutives molt concretes 
que fan esperable una especial agressivitat. De fet és constatable als carrers 
de les nostres ciutats, la creixent existència d’animals de races dels tipus Bull 
Terrier, Pit Bull Terrier, Fila Brasileny, Dogo Argentí, Tosa Japonès i d’altres, 
en poder de persones pertanyents a grups violents, que utilitzen aquests 
animals inclús com a marca distintiva a caçadores, sivelles de cinturó,... en 
aquests casos, l’animal, més que un element de companyia, és realment 
esgrimit com una arma, ja sigui per a una agressió real, ja com a mitjà 
d’intimidació. 
 
 Vist que és creixent l’alarma i sensibilització que s’està creant entre 
la població de les nostres ciutats respecte d’aquesta problemàtica, que com ja 
s’ha comentat, ha tingut plasmacions fàctiques en agressions greus concretes 
a varies poblacions de Catalunya. 
 



 

 Atès que, qualsevol animal, per potencialment violenta que sigui la 
seva raça, pot ser, segons el tracte i influència del seu amo, un animal dòcil i 
benèfic, però també convé no veure’ns sorpresos en la nostra bona fe, davant 
la instrumentalització que d’aquests animals fan determinats col.lectius i 
davant els que les ordenances municipals es mostren com instruments molt 
insuficients. 
 
 Per tot l’exposat, els grups municipals proposen al Ple l’adopció dels 
següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Sol.licitar del Parlament de Catalunya, l’inici dels 
processos parlamentaris pertinents per tal d’adequar la nostra legislació a la 
d’altres països europeus, sobre quines races de gossos poden considerar-se 
per la seva selecció genètica, animals perillosos. 
 
 Segon.- Demanar que en la normativa resultant es contempli, per a 
la tinença d’aquests animals, la preceptiva autorització prèvia a la seva 
adquisició per part de l’Administració Local corresponent, essent necessària  la 
justificació documental anàloga a la requerida per a la tinença d’armes de 
caça. 
 
 Tercer.- Així mateix, que també inclogui l’obligatorietat prèvia de la 
subscripció d’una pòlissa d’assegurances de responsabilitat civil, per un risc 
mínim de 5.000.000,- de pessetes,  per a la possessió d’aquest tipus d’animal, 
i , en cas d’agressió amb resultats de lesions, a persones o a altres animals, la 
retirada de l’animal pel seu sacrifici. 
 
 Quart.-  Donar trasllat del present acord al President del Parlament 
de Catalunya i a tots els grups parlamentaris. 
 
 
 
 Després d’una detallada explicació del contingut del punt feta pel 
Portaveu del Grup Municipal Socialista, senyor Antonio Balmón Arévalo, pren 
la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, senyor Ignacio Flórez Barrón,  
per mostrar el seu acord amb aquesta moció, i manifestar que troba molt 
adient que s'hagi fet conjuntament amb altres Ajuntaments, contestant sobre 
això el Sr. Balmón que no, s’ha fet conjuntament amb altres Ajuntaments, ja 
que és una iniciativa de Cornellà, i que si li ha donat aquesta impressió és per 
problemes informàtics, però que és una iniciativa que només ha posat en 
marxa Cornellà. 
 
 Tot seguit pren de nou la paraula el Sr. Flórez per remarcar el tema 
de la brutícia i altres, encara que estigui deslligat del tema concret de la 
moció, la qual considera molt important, perquè pot portar fins i tot 
conseqüències greus per les persones, com les caigudes, etc.. 



 

 
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d'IC-
EV, senyora Carmen Romero López, per manifestar que també estan d'acord 
amb el contingut de la moció, però voldria fer constar que hi ha una frase que 
parla de què els gossos pertanyen a grups violents, la qual cosa considera que 
queda massa forta, ja que no necessàriament és així, i si aquesta frase es 
retira o es canvia el seu sentit tan contundent, el seu grup no té cap problema 
en que s'aprovi. 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor del Grup Municipal de CiU, 
senyor Ramon Blanco Lorenzo, per manifestar que aquest tipus de gossos no 
són sempre perillosos, és segons com els eduquen i qui els té, però que 
personalment a ell li fa gràcia que, per altra banda, davant l'Ajuntament es 
passegi gent amb gossos sense lligar ni morrió, i que ningú els digui res, 
perquè si no es fa complir l'ordenança, aquesta no serveix de res. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal del PP, senyor 
Amador Rosas Outes, per manifestar que, encara que sembla ser que això es 
fa per un cas concret, referint-se als grups que es troben per organitzar 
baralles, el seu grup està totalment d'acord en la seva aprovació. 
 
 Tot seguit pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de l'Àrea de Règim Interior i Governació, senyor Antonio Balmón 
Arévalo, per informar que es buscarà una redacció més matisada en relació a 
la intervenció de la senyora Romero, i, encara que no es tracti del tema, 
informa també que s'han denunciat entre 40 i 45 propietaris de gossos per 
incomplir l'ordenança, però en totes les ordenances. 
 
 Pròximament, continua manifestant el Sr. Balmón, es senyalitzaran 
les places, informant que no poden estar els gossos; l'Ajuntament ha fet un 
díptic que s'ha enviat a tots els propietaris censats i en els barris on hi ha pipi-
cans, s'està preparant una targeta, com les de crèdit, que hauran de portar els 
propietaris sempre per poder comprovar si l'animal està o no censat. 
 
 Acte seguit intervé el Portaveu del Grup Municipal Mixt, senyor 
Ignacio Flórez Barrón, per manifestar que les campanyes són importants, però 
també ho és el que els resultats siguin coneguts pels ciutadans, per la qual 
cosa creu que en la revista Cornellà Informa s'hauria de fer ressò. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per informar que ja hi ha alguna cosa prevista per sortir en el Cornellà 
Informa sobre el gossos i els pipi-cans. 
         
 Després d’això se sotmet a votació la Moció, i és aprovada per 
unanimitat dels assistents, amb l’esmena efectuada pel Grup Municipal d’IC-
EV, amb el text següent: 
 
 



 

 “Vist que la possessió d’animals domèstics per a la convivència amb 
les persones és una pràctica arrelada a totes les societats des dels inicis de la 
civilització. D’aquesta relació s’han derivat, històricament, resultats altament 
beneficiosos, tant, des del punt de vista utilitarista, com de l’afectiu. 
 
 En virtut de les necessitats de cada moment, la interacció humana 
en el procés genètic de selecció ha anat optimitzant les característiques 
físiques i caracterials de determinats animals per aconseguir trets de 
comportament adequats a l’ús al que es destina cada animal. 
 
 Atès que les condicions de vida a les grans urbs converteixen la 
convivència dels ciutadans, amb determinats animals, sigui per les seves 
característiques, o per la seva quantitat, en incompatibles, i així s’ha arribat a 
la prohibició de l’establiment de vaqueries, estables, quadres i corrals als 
nuclis urbans. 
 
 Vist que, en els últims temps, junt a la proliferació a les nostres 
ciutats d’animals de companyia; els innegables beneficis dels quals venen en 
ocasions acompanyats d’inconvenients que tenen el seu tractament adequat a 
les ordenances municipals; han proliferat també altres animals, les 
potencialitats genètiques dels quals, especialment interactuades i 
intencionadament buscades, desemboquen en caràcters molt ferotges, 
agressius i tenaços. Són races creades en funció de la seva capacitat de 
violència. 
 
 Atès que últimament s’ha detectat una variada casuística 
d’agressions per part d’animals reconeguts per raça com violents i perillosos. 
 
 Vist que les ordenances municipals preveuen mesures de control 
especials per als animals que, en virtut del seu comportament violent i 
reincident, rebin finalment la qualificació de “perillosos”, però aquesta previsió 
es fa clarament insuficient per a determinats casos. 
 
 Atès que, si bé és cert que el comportament de qualsevol animal ve 
molt condicionat pel tracte i la interacció exercida sobre ell pel seu amo, també 
ho és que, determinades races tenen condicions constitutives molt concretes 
que fan esperable una especial agressivitat. De fet és constatable als carrers 
de les nostres ciutats, la creixent existència d’animals de races dels tipus Bull 
Terrier, Pit Bull Terrier, Fila Brasileny, Dogo Argentí, Tosa Japonès i d’altres, 
en poder de persones que utilitzen aquests animals inclús com a marca 
distintiva a caçadores, sivelles de cinturó,... en aquests casos, l’animal, més 
que un element de companyia, és realment esgrimit com una arma, ja sigui 
per a una agressió real, ja com a mitjà d’intimidació. 
 
 Vist que és creixent l’alarma i sensibilització que s’està creant entre 
la població de les nostres ciutats respecte d’aquesta problemàtica, que com ja 
s’ha comentat, ha tingut plasmacions fàctiques en agressions greus concretes 
a varies poblacions de Catalunya. 



 

 
 Atès que, qualsevol animal, per potencialment violenta que sigui la 
seva raça, pot ser, segons el tracte i influència del seu amo, un animal dòcil i 
benèfic, però també convé no veure’ns sorpresos en la nostra bona fe, davant 
la instrumentalització que d’aquests animals fan determinats col.lectius i 
davant els que les ordenances municipals es mostren com instruments molt 
insuficients. 
 
 Per tot l’exposat, els grups municipals proposen al Ple l’adopció dels 
següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Sol.licitar del Parlament de Catalunya, l’inici dels 
processos parlamentaris pertinents per tal d’adequar la nostra legislació a la 
d’altres països europeus, sobre quines races de gossos poden considerar-se 
per la seva selecció genètica, animals perillosos. 
 
 Segon.- Demanar que en la normativa resultant es contempli, per a 
la tinença d’aquests animals, la preceptiva autorització prèvia a la seva 
adquisició per part de l’Administració Local corresponent, essent necessària  la 
justificació documental anàloga a la requerida per a la tinença d’armes de 
caça. 
 
 Tercer.- Així mateix, que també inclogui l’obligatorietat prèvia de la 
subscripció d’una pòlissa d’assegurances de responsabilitat civil, per un risc 
mínim de 5.000.000,- de pessetes,  per a la possessió d’aquest tipus d’animal, 
i , en cas d’agressió amb resultats de lesions, a persones o a altres animals, la 
retirada de l’animal pel seu sacrifici. 
 
 Quart.-  Donar trasllat del present acord al President del Parlament 
de Catalunya i a tots els grups parlamentaris. 
 
 
 
 
 ASSUMPTES URGENTS 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 47.2, del Reial Decret Legislatiu 
781/1986, de 18 d'abril, i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió  el Regidor-Delegat de 
l'Àrea de Règim Interior i Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo. 
 



 

 
 
PROPOSTA DE L’ÀREA D’URBANISME, OBRES, MANTENIMENT I SERVEIS 
 
 
 15.-  Aprovar el Text Refós del Pla Especial d’Assignació d’Usos 
i Reordenació de les Zones Verdes a l’àmbit del Pla Parcial Fatjó.  
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, 
Obres, Manteniment i Serveis, que textualment diu: 
 
 
 “Vist l’expedient incoat per a l’aprovació del Pla Especial 
d’assignació d’usos i reordenació de les zones verdes i dels equipaments a 
l’àmbit del Pla Parcial Fatjó, redactat per l’Empresa Municipal de 
Desenvolupament Urbà de Cornellà de Llobregat. 
 
 Vist l’acord Plenari de data 28 de maig  d’enguany , d’aprovació 
provisional i posterior remissió del mencionat expedient a la Comissió 
d’Urbanisme de Barcelona, per la seva aprovació definitiva. 
 
 Vista la resolució de data 26 d’octubre de 1998  del Conseller de 
Política Territorial i Obres Públiques a proposta de la Direcció General 
d’Ordenació del Territori  i Urbanisme, mitjançant la qual s’acordà suspendre 
la tramitació prevista a l’article 76 del Decret Legislatiu 1/90, de 12 de juliol, 
del mencionat Pla Especial, a la presentació, per part de l’Ajuntament  d’un 
Text Refòs que incorpori les prescripcions que es detallen a la mateixa 
resolució. 
 
 Atès l’informe emes per la Cap del Departament Tècnic d’Urbanisme 
i Obres, segons el qual s’ha elaborat un text refós que dona compliment a tots 
els requisits assenyalats pel Conseller de Política Territorial i Obres Públiques. 
 
 Atès l’informe emès per la Secretaria General d’aquest Ajuntament i 
per la Cap del Departament Administratiu d’Urbanisme, Obres, Manteniment i 
Serveis obrants a l’expedient. 
 
 Atès que l'adopció de l'acord present és de competència plenària en 
virtut de la delegació conferida per l'Alcaldia, mitjançant Decret núm. 3404, de 
data 17 de juny de 1996, la Comissió Informativa d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, proposa a l'Ajuntament Ple l'adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar el Text Refós del Pla Especial d’assignació d’usos i 
reordenació de les zones verdes i dels equipaments a l’àmbit  del Pla Parcial 
Fatjó. 
 



 

 Segon.- Ordenar la remissió de la documentació aprovada a la 
Comissió d'Urbanisme de Catalunya a efectes que el Conseller de Política 
Territorial  i Obres Públiques doni conformitat al Text Refòs.” 
 
 
 Després d'una detallada explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, en la que posa de 
manifest que bàsicament això es fa així, a petició de la Generalitat de 
Catalunya, se sotmet a votació el dictamen, i és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
 
 
 
 PROPOSTA DE L’ÀREA DE RÈGIM INTERIOR I GOVERNACIÓ 
 
 16.- Incorporar a l’Inventari Municipal de Béns 57.870m2. 
situats a l’illa delimitada per la carretera de Sant Joan, carrers Mercè 
Rodoreda, Maria Aurèlia Capmany i Montserrat Roig, corresponents a part 
dels terrenys de cessió obligatòria i gratuïta resultants dels projectes de 
Compensació dels Polígons I i II del Pla Parcial del sector Fatjó.  
 
 Es llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Règim Interior i 
Governació, que textualment diu: 
 
 
 
 "Vist l’informe emès per l’Arquitecte Municipal relatiu als terrenys 
de cessió obligatòria i gratuïta a l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, 
resultants dels projectes de Compensació del Polígon I i II del Pla Parcial del 
Sector Fatjó, i en relació a la incorporació a l’Inventari Municipal de Béns de 
part d’aquestes cessions per un total de 57.870 m2, situats a l'illa delimitada 
per la carretera de Sant Joan Despí, carrer Mercè Rodoreda, Mª Aurèlia 
Capmany i Montserrat Roig, de Cornellà de Llobregat, dels quals 32.035,- 
estan qualificats d’equipaments i 25.835 m2 com a zona verda. 
 
 Atès el que estableix l’article 102 del Decret 336/1988, de 17 
d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament del Patrimoni dels Ens Locals la 
finca descrita anteriorment s’haurà d’incorporar a l’Inventari Municipal a 
efectes de la seva actualització. 
 
 Una vegada s’hagi incorporat aquesta superfície i per tal de donar 
compliment als acords plenaris de dates 5 de febrer de 1997 i 30 d’abril de 
1998, s’haurien de fer les següents segregacions: 
 
 



 

 Finca A.- Porció de terreny de forma rectangular de superfície 1.290 
m2, situat en mig del parc de la Infanta, amb accés a 
través d’una plaça des de la carretera de Sant Joan, amb 
els llindes següents: al nord, sud, est i oest amb la zona 
verda pública de l’illa de la qual es segrega, en execució de 
l’acord plenari de data 5 de febrer de 1997, pel qual es va 
iniciar expedient previ de cessió gratuïta a favor de 
l’Arquebisbat de Barcelona. 

 
 Finca B.- Porció de terreny de forma lleugerament trombozoidal i 

superfície 7.428 m2, amb front a la carretera de Sant Joan 
Despí, amb el llindes següents: al nord i est amb la zona 
d’equipaments de l’illa de la qual es segrega, al sud amb la 
carretera de Sant Joan Despí i a l’oest amb la zona verda 
de l’illa de la qual es segrega, en execució de l’acord plenari 
de data 30 d’abril de 1998, pel qual es va iniciar expedient 
previ de cessió gratuïta a favor de l’Entitat “Obra Social 
Caixa de Catalunya”. 

 
 
 A la vista de l’exposat, el Tinent d’Alcalde de l'Àrea de Règim Interior 
i Governació, proposa l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Incorporar a l’Inventari Municipal de Béns, una superfície 
de 57.870 m2, situada a l’illa delimitada per la carretera de Sant Joan Despí, 
carrer Mercè Rodoreda, Maria Aurèlia Capmany i Montserrat Roig, 
corresponents a part dels terrenys de cessió obligatòria i gratuïta derivats dels 
projectes de Compensació del Polígon I i II del Pla Parcial del Sector Fatjò de 
Cornellà de Llobregat 
 
 Segon.- De la finca incorporada de 57.870 m2, procedir a les 
següents segregacions: 
 
 
 Finca A.- Porció de terreny de forma rectangular de superfície 1.290 

m2, situat en mig del parc de la Infanta, amb accés a 
través d’una plaça des de la carretera de Sant Joan, amb 
els llindes següents: al nord, sud, est i oest amb la zona 
verda pública de l’illa de la qual es segrega, en execució 
de l’acord plenari de data 5 de febrer de 1997, pel qual es 
va iniciar expedient previ de cessió gratuïta a favor de 
l’Arquebisbat de Barcelona. 

 
 Finca B.- Porció de terreny de forma lleugerament trombozoidal i 

superfície 7.428 m2, amb front a la carretera de Sant 
Joan Despí, amb el llindes següents: al nord i est amb la 



 

zona d’equipaments de l’illa de la qual es segrega, al sud 
amb la carretera de Sant Joan Despí i a l’oest amb la 
zona verda de l’illa de la qual es segrega, en execució de 
l’acord plenari de data 30 d’abril de 1998, pel qual es va 
iniciar expedient previ de cessió gratuïta a favor de 
l’Entitat “Obra Social Caixa de Catalunya”. 

 
 
 Tercer.- Inscriure al Registre de la Propietat de l’Hospitalet de 
Llobregat, d’una part la finca de 57.870 m2 provinents de les cessions 
obligatòries i gratuïtes, i que s’ha descrit al punt primer del present acord, i 
d’altre banda les dues segregacions de 1.290 m2 i 7.428 m2 que figuren al punt 
segon, mitjançant el corresponents certificats expedits per la Secretaria 
General, de conformitat amb allò que disposa l’article 206 de la Llei 
Hipotecària. 
 
 Quart.- Notificar el present acord al Departament d’Obres i 
Urbanisme i la Intervenció Municipal." 
 
 
 Després d'una detallada explicació del contingut del punt feta pel 
President-Delegat de la Comissió Informativa de l'Àrea d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, se sotmet a votació el 
dictamen, i és aprovat per unanimitat dels assistents. 
 
 
 
 
 
 
 MOCIÓ DE L’ALCALDIA-ACCIDENTAL 
 
 
 17.- Resoldre la sol.licitud de revisió d’ofici del Decret de 
l’Alcaldia 5780/97, de 31 de desembre, pel que es nomena funcionària de 
carrera a la senyora Gemma Rodríguez Flores, efectuada per la Regidora 
del Grup Polític Municipal del Partit Popular, senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández. 
 
 
 Es llegeix la Moció de l'Alcaldia-Accidental, que textualment diu: 
 
 
 “Vistos els escrits presentats els dies 7 i 17 d'agost d'enguany, per 
la Regidora del Grup Polític Municipal del Partit Popular, senyora Isabel 
Espinosa Fernández, el primer mitjançant el registre general d'aquest 
Ajuntament, i el segon mitjançant el registre general de la Delegació del 
Govern a Catalunya, a l'empara del que disposa l'article 38.4 de la Llei 



 

30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions 
Públiques i del procediment administratiu comú, que, segons la clarificació 
feta per la senyora Espinosa Fernández, a requeriment d'aquest Ajuntament, 
mitjançant nou escrit de dada 14 de setembre últim, suposa l'exercici d'una 
acció de nul.litat, a l'empara del que disposa l'article 102 de la norma abans 
esmentada, perquè aquest Ajuntament procedeixi, d'ofici, a la revisió del 
Decret de l'Alcaldia número 5780/1997, de 31 de desembre, pel qual es 
nomenava funcionària de carrera a l'aspirant Gemma Rodríguez Flores, per a 
ocupar en propietat una plaça de Tècnic d'Administració General, per 
considerar l'esmentat nomenament nul de ple dret, al donar-se una causa 
d'abstenció de les previstes per l'article 28 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, en el President del tribunal qualificador d'aquest procediment 
selectiu. 
 
 Atès que a més, en l'esmentat escrit es sol.licita que per aquest 
Ajuntament es doni trasllat d'aquest i de l'expedient que a aquests efectes 
s'incoï, a la totalitat dels aspirants admesos que varen concórrer a l'oposició, 
relacionant un total de 20 aspirants, als membres del Tribunal, i a diferents 
Institucions. 
 
 Atès que, en conformitat amb el que disposa l'article 102 de la Llei 
30/1992, de 26 de novembre, aquest Ajuntament pot procedir a la revisió 
d'ofici dels seus actes nuls de ple dret, declarant, també d'ofici, la seva 
nul.litat, bé per iniciativa pròpia, bé a sol.licitud de persona interessada i, en 
tot cas, previ dictamen favorable del Consell Consultiu de la Generalitat, quan 
aquests actes hagin posat fi a la via administrativa o no hagin sigut impugnats 
dintre de termini. 
 
 
 
 
 Atès que la revisió d'ofici a instància de part, requereix que en el 
sol.licitant es doni la condició de persona interessada en el procediment, 
circumstància que no es dóna en la senyora Espinosa Fernández, en la 
mesura en que, ni ho acredita, ni s'infereix de l'actuat la seva condició de 
titular de drets o interessos legítims, ni individuals ni col.lectius, relacionats ni 
afectats pel procediment selectiu de referència. 
 
 Atès que encara que tot l'anteriorment exposat resulta suficient per 
a declarar inadmissible la sol.licitud de revisió d'ofici efectuada per la senyora 
Espinosa Fernández, aquesta Alcaldia, en data 25 de setembre d'enguany, ha 
donat audiència de l'esmentada sol.licitud a les persones afectades per 
aquesta, senyora Gema Rodríguez Flores i senyor Antonio Balmón Arévalo, la 
primera com a funcionària, el nomenament de la qual es qüestiona, i el segon 
com a President del Tribunal qualificador, els quals  en dates 19 i 22 d'octubre 
d'enguany, respectivament, s'han manifestat al respecte negant ser certs la 
totalitat dels fets en els que la senyora Espinosa fonamenta la seva sol.licitud. 
 



 

 Atès que realitzades les esmentades actuacions, aquesta Alcaldia 
també ha sol.licitat a la Secretària General de l'Ajuntament, un informe 
complementari de l'anteriorment emès el dia 22 de setembre, amb el número 
44/98, sobre si per a l'esmentat nomenament de la senyora Rodríguez Flores 
s'ha seguit el procediment legalment establert, que ha sigut evacuat en data 
25 de novembre d'enguany, amb el número 54/98, fent constar que en 
l'esmentat procés selectiu s'han seguit totes les prescripcions legals exigides. 
 
 Atès que, pel que fa a la resta de peticions, únicament poden ser 
estimada en part, en la mesura en que aquests actes afecten a un procediment 
en el que solament figuren com a interessats els membres del Tribunal selectiu 
i els aspirants que varen concórrer a la realització de les proves, que són 
menys persones de les que s'enumeren en l'escrit de la senyora Espinosa, però 
no les restants Institucions a les que fa referència la Regidora esmentada. 
 
 Atès que per analogia amb el que disposa l'article 110 de la Llei 
7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, i per aplicació 
de la Jurisprudència més consolidada, aquesta Alcaldia considera que l'òrgan 
competent per a procedir a resoldre expedients relacionats amb els 
procediments de revisió d'ofici previstos per l'article 102 i següents de la Llei 
30/1992, de 26 de novembre, és el Ple de la Corporació. 
 
 Per tot això, el Primer Tinent d'Alcalde d'aquest Ajuntament, en 
qualitat d'Alcalde Accidental,  i a la vista dels informes número 44/98, i 
54/98, emesos per la Secretària General d'aquest Ajuntament, en dates 21 de 
setembre i 25 de novembre d'enguany, proposa al Ple l'adopció dels següents 
 
 
 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Declarar inadmissible la sol.licitud de revisió d'ofici 
efectuada per la Regidora del Grup Polític Municipal del Partit Popular, 
senyora Isabel Espinosa Fernández, a que abans s'ha fet referència, per no 
tenir la condició d'interessada exigida pels articles 31 i 102 de la Llei 30/1992, 
de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del 
procediment administratiu comú, per a exercir aquesta acció. 
 
 Segon.- Acceptar la petició de la senyora Isabel Espinosa Fernández 
i comunicar aquest acord, acompanyat dels escrits tramesos per l'esmentada 
Regidora els dies 7 i 17 d'agost i 14 de setembre d'enguany, als membres 
integrants del Tribunal seleccionador i a la totalitat dels aspirants que varen 
concórrer a la realització de les proves, en la seva qualitat d'interessats en el 
procediment, pel seu coneixement i efectes, desestimant les restants peticions. 
 



 

 Tercer.- Comunicar aquest acord a la senyora Isabel Espinosa 
Fernández, Regidora del Grup Polític Municipal del Partit Popular, als efectes 
oportuns.” 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per donar una breu explicació del contingut de la Moció. 
 
 En aquest moment s'absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal del PP, senyor Francisco Sánchez Granada. 
 
 Seguidament se sotmet a votació la Moció, i és aprovada per majoria 
absoluta com a conseqüència del vot a favor dels Regidors del Grup Municipal 
del PSC, senyors José Montilla Aguilera, Vicenç Badenes i Teixidó, Antonio 
Bouso Varela, Sergi Fernández Mesa, Joan Antoni García Díaz, Cristina Gasull 
Martínez, Ciriaco Hidalgo Salgado, Judith Ibañez Vives, Perfecto Madrid 
Olmos, Antonio Martínez Flor, José Luis Morlanes Galindo,  Gloria Recio Díaz i 
Ramon Salabert Parramon; dels Regidors del Grup Municipal d'IC-EV, senyora 
Carmen Romero López, senyors Frederic Prieto Caballé, Miguel López Sánchez, 
i  Gabriel Serrano Sánchez; dels Regidors del Grup Municipal de CiU, senyors 
Antoni Cortada Valls i Ramon Blanco  Lorenzo i del Regidor del Grup 
Municipal Mixt,  senyor Ignacio Flórez Barrón; amb el vot en contra dels 
Regidors del Grup Municipal del PP, senyor Amador Rosas Outes i senyora Mª 
Isabel Espinosa Fernández, i, amb l’abstenció del Regidor del Grup Municipal 
del PP, senyor  Francisco Sánchez Granada, per aplicació del que disposa 
l’article 100 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de 
les Entitats Locals, aprovat per Reial Decret 2568/86, de 28 de novembre.  
 
 
 En aquest moment s’incorporen a la sessió el Regidor-Delegat de 
l’Àrea de Règim Interior i Governació, senyor Antonio Balmón Arévalo i el 
Regidor del Grup Municipal del PP, senyor Francisco Sánchez Granada . 
 
 
 
 
 14.- Precs i preguntes. 
 
 
 En primer lloc pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal Mixt, 
senyor Ignacio Flórez Barrón, per realitzar els precs i preguntes següents:  
 
 1.- A la Comissió Informativa d’Obres, Manteniment i Serveis del dia 

23 de novembre, vaig plantejar la proposta de què, en 
consonància amb el Pla d’Estalvi Energètic que s’està 
desenvolupant i, en la possibilitat d’aplicar energies alternatives 
en la urbanització Alps (estudi de la D.B.) es fes un estudi per 
veure les possibilitats d’aplicar les esmentades energies en una 



 

instal.lació emblemàtica, de caràcter medi ambiental, com la 
futura deixalleria. Això va quedar com un simple comentari 
sense resposta. 

 
 Per això prego que es consideri seriosament la proposta i s’informi 

del resultat i la decisió, o no, de fer-ho realitat. 
   
 2.- Relacionat amb el consum energètic, també vaig plantejar la 

il.lògica de tenir enceses les llums de Nadal, a partir del dia 14 
de novembre, quan les propis comerciants van demanar que 
s’avancés només una setmana, o sigui, que s’encenguessin a 
partir del 6 de desembre. A més, això té l’agravant d’estar tots 
els dies, des del  vespre fins que es fa de dia, el mateix temps 
que està l’enllumenat públic. Segons els comerciants, això 
obeeix al desig del Centre Comercial Eroski. 

 
 Per tot el que s’ha exposat, prego: Es vegi la possibilitat de reduir 
els dies i les hores d’encesa i si, radicalment impossible (jo no ho crec), 
s’adquireixi el compromís de canviar això per al pròxim any. 
 
 PREGUNTA: 
 
 Quin ha estat la comunicació o la proposta que s’ha plantejat als 
comerços i la informació als veïns, segons el compromís de l’anterior Ple, sobre 
la recollida de cartró en la campanya de Nadal i quina és la resposta?. 
 
 Així mateix, el Sr. Flórez també fa un comentari sobre que ha llegit 
en l’acta de la Comissió de Govern que es demana una subvenció per una 
Casa d'Oficis del Palau de Can Mercader. 
 
 
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor-Delegat de l’Àrea d'Urba-
nisme, Obres, Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, per  
informar que, en relació a la deixalleria, el tema es va tractar a la Comissió 
Informativa, i el tema es passarà a l'Àrea Metropolitana, que farà un estudi 
que quan estigui fet es passarà a tots els membres d'aquesta comissió. 
 
 En relació al prec sobre els llums de Nadal, el senyor Martínez Flor 
dóna compte de les despeses d'aquest enllumenat, i, pel que fa referència a 
perquè s'han obert una setmana abans que l'any passat, assenyala que el 
motiu no és, com apunta el senyor Flórez, que ho demanessin els comerciants, 
sinó que s'ha fet en el mateix dia en què ho han fet altres Ajuntaments de 
l'Àrea, com el de Barcelona. Considerant les despeses d'aquest enllumenat, 
continua manifestant el Sr. Martínez Flor,  s'ha cregut necessari procedir a 
escurçar el temps d'encesa, que fins ara era de 18 a 24 hores, creient més 
raonable tancant-les a partir d'ara a les 23 hores, que no posar-les en 
funcionament més tard. 



 

 
 Pel que fa referència a la campanya de recollida de cartró, el Sr. 
Martínez explica que ha de tenir una reunió amb els Serveis de Residus de 
l'Àrea Metropolitana i que l'idea és muntar un servei de recollida de porta a 
porta, però tot està pendent dels resultats d'aquesta reunió. 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla 
Aguilera, per explicar al Sr. Flórez en què consisteix la petició de subvenció 
feta per a una Casa d'Oficis del Palau de Can Mercader, assenyalant que 
bàsicament és per restaurar el contingut de l'interior del Palau. 
 
 A continuació pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Antoni Cortada i Valls, per manifestar que hi ha una parada 
d’autobusos davant del carrer General Prim que genera grans cues de cotxes, i 
creu que, com que hi ha prou espai, s'hauria de desplaçar,  contestant sobre 
això el senyor Alcalde que es mirarà. 
 
 En aquest moment s’absenta de la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Perfecto Madrid Olmos. 
 
 Acte seguit pren la paraula el Regidor del Grup Municipal de CiU, 
senyor Ramon Blanco Lorenzo, per demanar informació sobre els aldarulls que 
varen tenir lloc el passat dilluns, i que varen malmetre bastant la Rambla 
Anselm Clavé. 
 
 Tot seguit pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa de l'Àrea de Règim Interior i Governació, senyor Antonio Balmón 
Arévalo, per  explicar que tot és fruït del desallotjament, per part de la Policia 
Nacional, d'una casa ocupada al carrer Rubió i Ors, a petició del propietari. A 
la tarda es va produir una manifestació que va transcórrer pel carrer Rubió i 
Ors, Rambla Clavé i va anar a parar davant l'Ajuntament, que va acabar amb 
una sèrie de grups encaputxats que varen trencar vidres, mobiliari urbà i 
varen cremar contenidors, però la Policia Nacional és la que va actuar quan ja 
s'havia produït això. 
 
 A l'avinguda del Parc, continua manifestant el Sr. Balmón, es varen 
detenir tres persones, dues majors d'edat, que eren de Barcelona, i un menor, 
que era bosni, els quals es van posar a disposició judicial, per la qual cosa, 
aquest Ajuntament es personarà com acusació particular. 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor del Grup 
Municipal Socialista, senyor Perfecto Madrid Olmos. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal del PP, 
senyor Francisco Sánchez Granada,  per demanar que es faci extensiva la 
poda de l'arbrat a la plaça que hi ha darrera de l'edifici de la Telefònica, 
contestant sobre això el  Regidor-Delegat de l'Àrea d'Urbanisme, Obres, 
Manteniment i Serveis, senyor Antonio Martínez Flor, que ja està previst, però 



 

que degut a la climatologia que ha hagut fins ara, la poda s'ha retardat una 
mica, i ara  es comença també a fer la plantació. 
 
 Seguidament pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyor Amador Rosas Outes, per manifestar la seva queixa per la demora que 
hi ha quan fan una petició de documentació o informació, i per recordar que 
l'any 1997 va fer un prec demanant veure un expedient a nom de Leonor 
Cornejo Franco i se li va dir que aquest s'havia de demanar a la Secretària, 
amb l'autorització del Regidor de l'Àrea, però encara no l'ha vist. Això mateix li 
ha passat amb el cost del recull de premsa de l'any 1996; la concessió del 
contracte del fotògraf, etc..., sempre se li diu que el Regidor de l'Àrea es posarà 
en  contacte amb ell, però no es fa. Igualment, el 28 de novembre de 1997, per 
escrit, va demanar informació sobre un vehicle retirat per la grua, informació 
que un any després no ha rebut encara. 
 
 Per últim, el Sr. Rosas manifesta que en el passat Ple la Regidora 
del Grup Municipal del PP, senyora Mª Isabel Espinosa, va fer una sèrie de 
peticions, a les quals s'ha donat contestació avui, i que encara que no les 
firmés el portaveu, es ratifica en elles. 
 
 A continuació pren la paraula la Regidora del Grup Municipal del 
PP, senyor Mª Isabel Espinosa Fernández, per manifestar el següent. 
 
 
 1.- Que la sortida 15 de la Ronda és molt conflictiva, i hi ha hagut 

diversos accidents, però no se soluciona el tema. 
 
 2.- La cruïlla del carrer Baltasar Oriol amb Dolors Almeda, és molt 

perillosa i hi ha hagut diversos accidents d'importància, ja que a 
més hi ha un mirall que porta a l'engany.  

 
 3.- Proposa que si és possible s'obrin les portes a les entitats de 

Cornellà,  si nó a totes, si a les més representatives, a fi que 
poguessin assistir a les sessions del Ple, amb veu, per sentir les 
seves opinions. 

  
 4.- Demana informació sobre una sentència relativa a un contenciós 

amb membres de la Guàrdia Urbana, que ha perdut 
l'Ajuntament, i voldria saber de què va, i que s'ha fet. 

 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, José Montilla Aguilera, 
per manifestar que els dos primers precs s'estudiaran i  es donarà resposta. 
En relació amb el tercer, informa que és un tema del Reglament Orgànic 
Municipal, que si s'ha de modificar, s'ha de fer una proposta, i pel que fa a 
l'últim prec, la sentència de la Guàrdia Urbana li serà facilitada per la 
Secretària General. 
  
 



 

 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la  sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-una hores i trenta-cinc minuts, 
signant la present acta l'Alcalde-President, juntament amb mi, la Secretària 
General, que ho certifico. 
 
 


